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                                               P R O T O K Ó Ł  XLII /22 

sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 31 maja 2022r. o godz.  10.00 

 

Sesja odbyła się w sali nr 30 Urzędu Miejskiego Wąsosza . Rozpoczęła się o godz. 10.00 i 

trwała do godz 12.46. 

1. Otwarcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady   słowami  „Otwieram XLII sesję Rady Miejskiej 

Wąsosza” otworzył  obrady . Następnie  poprosił radnych o zalogowanie się na terminalach w 

celu, potwierdzenia listy obecności.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji obecnych jest 13 radnych, co stanowi 

forum Rady, a zatem Rada może podejmować uchwały.  

Nieobecni : 

1. Krzysztof Królikowski, 

2. Tomasz Skibniewski 

                                                                   Lista obecności radnych to zał. nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

1. Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza, 

2. Marcin Koziński- sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz -skarbnik Gminy,  

4. Paweł Walkowiak – Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM , 

                                                Lista obecności stanowi - zał. 2. 

 

5. Sołtysi wsi. 

                                                                Lista obecności sołtysów stanowi - zał. 3. 

W sesji uczestniczyło 43  osób. 

Następnie Przewodniczący obrad powitał :  Pawła Niedźwiedzia- burmistrza Wąsosza ,panią 

Jadwigę Rodzewicz- skarbnik gminy, pana Marcina Kozińskiego- sekretarza gminy, 

kierowników Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, Dyrektorów i Kierowników Zakładów 

Pracy, sołtysów oraz publiczność. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Wszyscy zaproszeni otrzymali  proponowany porządek obrad. 

                                                                       Proponowany porządek obrad to zał. nr 4 

Nikt z radnych nie miał innych propozycji wobec tego przystąpiono do głosowania nad 

zatwierdzeniem porządku obrad XLII sesji.  

                                                                         Protokół z głosowania to zał. nr 5 
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Rada Miejska Wąsosza  przyjęła porządek XLII sesji 13 głosami za ( Aleksandrowicz E., 

Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Golba E.., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Stolicki 

W., Smektała A., Szyjka R., Zapór Z.),, przeciw  i wstrzymujących się nie było. 

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji RM Wąsosza. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Wąsosz za 2021 rok i podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia dla Burmistrza Wąsosza wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego gminy 

Wąsosz za 2021r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Wąsosz za 

2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2021r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego 

przy drodze powiatowej w m. Cieszkowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego 

przy drodze powiatowej w m. Baranowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Wąsosz realizowanego przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i 

Kanalizacji- Wąsosz- spółka z o.o. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/169/09 z dnia 19 lutego 2009r. w 

sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiel. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 

15. Informacje Przewodniczącego Rady. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji.   

 

3. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

Protokół XLI sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 21 kwietnia 2022 roku był 

wyłożony do wglądu przed tą sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag wobec tego  

przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XLI sesji. 

                                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 6 

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół nr XLI/22 sesji  Rady Miejskiej Wąsosza  

z dnia 21 kwietnia  2022r. został przyjęty 13 głosami „za” ( Aleksandrowicz E., Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Stolicki W., 

Smektała A., Szyjka R., Zapór Z.), przeciw i wstrzymujących się, nie było. 

4.  Interpelacje i zapytania 

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał odpowiedzi na interpelacje: 

Urząd Miejski Wąsosza w odpowiedzi na pana interpelację z dnia 21 kwietnia 2022r.w sprawie 

wykonania chodnika wzdłuż drogi wewnętrznej stanowiącej własność gminy Wąsosz oznaczonej nr 
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działki  724/10 położonej w obrębie miasta Wąsosz informuję, że pracownicy tutejszego urzędu 

dokonali wizji lokalnej w terenie i potwierdzają zasadność pana wniosku dla przedmiotowego 

zadania. Winno powstać przejście dla pieszych przedłużający istniejący ciąg komunikacyjny 

znajdujący się wzdłuż ulicy Polnej, a także chodnik, (zejście/ schody )na działkach nr 742/10 oraz  130 

który stworzy spójną całość infrastrukturę znajdującą się przy bloku nr 10 . Mając na uwadze 

powyższe Urząd Miejski Wąsosza zlecił w pierwszej kolejności, wykonanie mapy do celów 

projektowych z  ustaleniem granic wyżej wymienionych działek  w celu określenia możliwości 

projektowo- inwestycyjnej po przeprowadzeniu powyższych czynności zlecone zostanie: opracowanie 

koncepcji oraz projektu. Ponadto tut. Urząd informuje, że wyżej wymieniona inwestycja nie została 

uwzględniona w budżecie gminy Wąsosz na rok 2022 W związku z powyższym prośba nie może być 

zrealizowana w bieżącym roku, jednocześnie mając na uwadze postulaty mieszkańców wyżej 

wymienione prośba zostanie skierowana do Biura Rady Miejskiej Wąsosza z prośbą o pozytywne 

rozpatrzenie przedmiotowej sprawy przez radnych przy konstrukcji ustalanie budżetu na rok 2023,. 

Odpowiedź na interpelację pana Tomasza Skibińskiego Urząd Miejski Wąsosza odpowiadając na pana 

interpelację z dnia 22 kwietnia, informuje, że zwrócił się do właściciela posesji z prośbą o 

uporządkowanie ściętych gałęzi, naprawę uszkodzonego ogrodzenia oraz regularne koszenie terenów 

przedmiotowej działki. 

Odpowiedź na interpelację pani Renaty Czaja, Urząd Miejski w odpowiedzi na pani interpelację z dnia 

21 kwietnia 2022 roku w sprawie montażu opraw oświetlenia ulicznego na istniejącym słupie 

pomiędzy posesjami nr 15, a17  na działce numer 179 położonej w obrębie miasta Wąsosz informuję, 

że została skierowana prośba o wycenę instalacji lampy we wskazanym miejscu. Ponadto tutejszy 

urząd informuje ,że zwrócił się z prośbą o przedstawienie oferty cenowej dla wykonania montażu 

oprawy na słupie, ulokowanym w pobliżu działki numer 137 .Jednocześnie Urząd Miejski Wąsosza 

informuje, że dalsze czynności uzależnione będą od wysokości przedstawionych ofert.  O dalszych 

działaniach tut. Urząd będzie panią informować pisemne. Ponadto Urząd Miejski Wąsosza 

odpowiadając na dalszą część pani interpelacji w sprawie instalacji lampy na słupie przy ulicy Nowej 

na wysokości garaży, informuję, że zlecenie na wykonanie montażu oprawy zostało przekazane do 

realizacji. 

Następnie odczytano  nowe interpelacje: 

Interpolacja radnego pana Eryka Aleksandrowicza w sprawie przeprowadzenia niezbędnych prac 

związanych z przywróceniem do stanu pierwotnego zbiornika ppoż staw  w miejscowości Pobiel . 

Sołectwo Pobiel jest największym w gminie Wąsosz, na terenie którego nie działa OSP. Zbiornik 

gromadzi wodę do celów ppoż. oraz mógłby pełnić funkcję małej retencji w celu rozwoju środowiska 

naturalnego, które przynosi wymierne korzyści zarówno dla ludzi, jak i przyrody oraz zapobiega 

skutkom suszy. 

Interpelacja pana radnego Eryka Aleksandrowicza w sprawie podjęcia działania w celu częściowego 

zakrycia rowu przebiegającego przez posesje państwa Majda oraz przez posesję państwa Kurek w 

miejscowości Pobiel . Państwo Kurek zobowiązali się do wykonania prac we własnym zakresie po 

dostarczeniu niezbędnych materiałów. Nadmieniam, iż jest to główny ciek wodny, który gromadzi 

wszystkie wody opadowe wyżej wymienionej miejscowości. Jego obecny stan wymaga interwencji. 

Ponadto odczytano pismo skierowane do Starostwa Powiatowego w Górze. 

Urząd Miejski Wąsosza  w związku z licznymi skargami mieszkańców zwraca się z prośbą o 

przedstawienie informacji w sprawie przeprowadzenia remontów nawierzchni dróg powiatowych 

znajdujących się na terenie gminy  Wąsosz. Wobec powyższego tutejszy urząd prosi o informację o 
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aktualnym stanie zaawansowania prac. Ponadto Urząd Miejski Wąsosza zwraca się z prośbą o 

wskazanie terminu zakończenia remontu wszystkich nawierzchni dróg powiatowych. Mieszkańcy 

gminy zgłosili, że przedmiotowe działania nie zostały przeprowadzone między innymi na drogach 

Płoski - Lubiel, Czarnoborsko, Wodniki  są widoczne liczne ubytki w miejscowości Zbaków Górny , 

Wrząca Śląska granica powiatu. Mając na uwadze bezpieczeństwo wszystkich uczestników ruchu 

drogowego, proszę o podjęcie natychmiastowych działań w przedmiotowej sprawie.  

5. Informacja  z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz Wąsosza przedstawił informację z okresu pracy międzysesyjnej Cyt. ”Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, zaproszeni goście informacja z pracy w okresie 

międzysesyjnym od 21 kwietnia do dnia dzisiejszego wydałem trzydzieści dwa Zarządzenia. 27 

kwietnia zarządzenie dotyczące zmiany zarządzenia z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie 

upoważnienia sekretarza ,skarbnika gminy, kierowników referatów i pracowników urzędu do 

podpisywania decyzji administracyjnych. Zmiana dotyczyła odejścia z pracy z Urzędu Miejskiego 

Wąsosza pana Andrzeja Bieniasa- kierownika Referatu  Budownictwa i  Inwestycji i upoważnienia 

pana Karola Łagockiego pełniącego obowiązki kierownika Referatu Budownictwa i Inwestycji do 

wydawania decyzji, zaświadczeń w zakresie działalności referatu. Tym samym trzeba poinformować 

również, że pan Karol Łagocki w tej chwili pełni obowiązki Kierownika Referatu Budownictwa i  

Inwestycji. Następnym zarządzeniem dokonałem zmiany budżetu gminy Wąsosz. Zmiany polegały na 

przeniesieniu 40.000 zł  z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe na wydatki związane z wypłatą 

świadczeń pieniężnych w związku z konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy. Przeniosłem również 

środki w kwocie 2.000 zł między paragrafami w ochotniczych strażach pożarnych. Dnia 28 kwietnia 8 

zarządzeń w sprawie wydzierżawienia mienia komunalnego: Działka numer 169 w obrębie Wodnik. 

Część działki 76/1 w obrębie Chocieborowice ,działki 172/1, przez 2 przez 4 w obrębie Drozdowic 

Wielkich, część działki nr 294/1,część działki 151 ,część działki 727, część działki 469 i działka 520/5  w 

obrębie Wąsosza. Zarządzenie z 28 kwietnia postanowiłem rozpocząć procedurę konkursową na 

stanowisko Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  spółka z o. o. w Wąsoszu 

zobowiązałem Radę Nadzorczą Spółki do przeprowadzenia procedury konkursowej na to stanowisko. 

W wyniku konkursu Rada Nadzorcza zarekomendowała na stanowisko prezesa pana Ireneusza 

Wdowiaka mieszkańca Wąsosza i rekomendacja została przyjęta. Pan Ireneusz będzie Prezesem 

Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji .4 maja 2022 roku przeznaczyłem do sprzedaży w 

trybie bezprzetargowym dla dotychczasowych najemców kilka lokali, dwa właściwie: lokal o 

powierzchni 49 metra kwadratowego, budynek nr 35 ulica Świętego Jana Pawła II. Cena 

nieruchomości 48.813 złotych i lokal mieszkalny o powierzchni  56,7 m2 położony w budynku nr 18 a 

przy Placu Wolności cena nieruchomości 81.537 złotych. To jest wartość tych nieruchomości 

oczywiście sprzedaż na zasadzie bonifikaty. Kolejne wydane zarządzenia dotyczyły powołania Komisji 

Konkursowej wyłaniającej kandydata na dyrektora Przedszkola Samorządowego imienia Marii 

Konopnickiej w Wąsoszu, kandydata na dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Marii 

Kownackiej w Płotkach oraz kandydata na dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej imieniem Juliana 

Tuwima w Czarnoborsku O tych rozstrzygnięciach może już teraz, bo konsekwencją tego zarządzenia 

było rozstrzygnięcie konkursu i zarządzenie dotyczy powołania pani Andżeliki Nastyn na stanowisko 

Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Wąsoszu, pana Piotra First na stanowisko Dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Czarnoborsku i pani Joanny Morawskiej na stanowisko Dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Płoskach. Osoby te zatrudnione są na okres na okres do 31 sierpnia 

2027 roku i serdecznie gratuluję osobom, które w tych konkursach zostały wybrane. Wszystkim 

serdecznie gratuluję. 6 maja zarządzenie dotyczące wydzierżawienia części działki nr 6 położonej w 

obrębie Baranowic. Zarządzenie 10 maja postanowiłem nie wykonywać prawa pierwokupu 

nieruchomości niezabudowanej działka numer 198/12  w obrębie Wąsosza to jest działka na 



5 
 

połączeniu ulic Powstańców Styczniowych i ulicy Chrobrego w Wąsoszu. Kolejne zarządzenie to 

zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022 rok. Zmiany dotyczyły zwiększenia dochodów i wydatków w 

kwocie 140.000 zł z tytułu dotacji na sfinansowanie wypłat świadczeń wychowawczych  w miesiącu 

maju. Ponadto przeniesione zostały środki w działach rolnictwa i łowiectwa, administracji publicznej i  

w oświacie. Zarządzenie z 12 maja wprowadzone zostały zmiany dotyczące zasad polityki 

rachunkowości związane to było ze środkami finansowymi na obywateli Ukrainy, które 

otrzymujemy.13  maja zarządziłem przeprowadzenie w dniu 22 czerwca tego roku o godzinie 10.00 

przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 198/9 położonej w 

Wąsoszu. To jest działka, o której była mowa na poprzedniej sesji. Cena wywoławcza ustalona została 

w wysokości 35.200 zł , wadium 4 tysiące. Cena ustalona w przetargu podlega obniżeniu o 10 procent 

zgodnie z uchwałą z poprzedniej sesji Rady . Do prowadzenia przetargu powołana została 

czteroosobowa Komisja przetargowa. 16 maja postanowiłem wydzierżawić nieruchomości :706/2 w 

obrębie Wąsosza, dwie działki 21/10 w obrębie Sułowa Wielkiego,   dz.94 w obrębie m. Lechitów, ,dz. 

148/8 w obrębie Pobiela oraz część działki 17/3 i 18 w  Wiklinie. Zarządzeniem z dnia 18 maja 

bieżącego roku postanowiłem przeznaczyć do sprzedaży w trybie bezprzetargowym dla 

dotychczasowego najemcy lokal mieszkalny powierzchnia 61,95 metra kwadratowego numer 3 

budynku 36b   w  Kamieniu Górowskim. Cena nieruchomości oszacowana została na kwotę 40.000 

złotych. Kolejne Zarządzenie dotyczyło przeprowadzenia w dniu 30 czerwca przetargu 

nieograniczonego na sprzedaż lokalu  numer 2 o powierzchni 14,04 metra kwadratowego pustostan 

w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Wąsoszu. Cena nieruchomości oszacowana została na kwotę 

8.165 złotych a wadium 900 złotych. 27 maja bieżącego roku wydałem jedno zarządzenie dotyczące 

wynajęcia mienia komunalnego tj. części działki nr 377/8 na cele garażowe  w Wąsoszu, natomiast 

dwa kolejne zarządzenia dotyczyły wydzierżawienia mienia, a  mianowicie 61/2 działka położona w 

Kamieniu Górowskim i działki 848 i 849 w Pobielu i to na cele rolne. To Wszystko, jeżeli chodzi o 

zarządzenia. Chciałem Państwa też poinformować o tym, co się w urzędzie obecnie dzieje  i jakie 

działania są podejmowane. Najlepsze informacje z dnia wczorajszego gmina Wąsosz otrzymała na 

rozbudowę infrastruktury drogowej kwotę 9.950.000 zł w ramach naszego wniosku do Polskiego 

Ładu to jest druga edycja drugiego naboru .  Czekamy jeszcze na wyniki trzeciego naboru na te środki 

tak zwane popegeerowskie tak można to nazwać. Na co te kolejne dziesięć milionów w tym roku jak 

wiemy, było 8,5 mln już realizujemy. Będziemy zaczynali realizować drogi te 10 milionów w 

zaokrągleniu na sporo tych dróg, tutaj w Wąsoszu od Chabrowej, poczynając poprzez te drobne drogi 

położone wzdłuż przedłużenia właściwie to nie przedłużają, bo to jest pierwsza ulica od Pierwszego 

Maja aż tutaj do stacji „Lotos” po prawej stronie osiedla. Tam też te drogi powstaną jeszcze w kilku 

innych miejscach w zależności od tego na ile tych środków wystarczy. Cieszkowice droga odcinek 

1300 czy około, oczywiście to może być więcej, może być mniej, raczej więcej niż mniej po prawej 

stronie, jadąc od Wąsosza za przystankiem w prawo. Kto tam mieszka? Nie będę rzucał, bo jest 

RODO, ale wiem o które, o którą drogę chodzi. Droga z Czarnoborska do Wiewierzy i to jest też około 

1300 metrów. Nowa droga powstanie właśnie na tym odcinku i droga  w miejscowości Borowna jest 

ta droga o przedłużenie trylinki w kierunku lasu to są te główne drogi, które będziemy z tego 

programu realizować. Jak już mówiłem, czekamy na kolejne rozstrzygnięcia. Myślę, że niebawem z 

tego co mówią posłowie, co mówi rząd to już lada moment  tam mamy złożone dwa wnioski. 

Zobaczymy, może, któryś z nich też otrzyma pozytywną opinię i to dofinansowanie będzie w tej 

chwili. Jak państwo wiecie, modernizacja infrastruktury drogowej w gminie Wąsosz trwa z wniosków 

zeszłorocznych 8,5 mln złotych około. Wartość całego zadania wykonujemy trzy drogi w miejscowości 

Chocieborowice Małe, przebudowa odcinka drogi gminnej Baranowice- Kowalowo dokończenia 

odcinka od Czeladzi do Baranowic i przebudowa na całej długości drogi gminnej relacji Świniary 

Borowna do granicy  gminy czy  województwa bo one są tożsame około 6,5 kilometra dróg. Nasz 

wniosek zyskał aprobatę i uzyskaliśmy dofinansowanie z LGD" Ujście Baryczy" na tak zwany 
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"rowerowy zaułek" zagospodarowanie terenu przy stadionie Miejskim w Wąsoszu. Kwota 

dofinansowania 82.573 złote tam powstanie taka mała baza dla rowerów . Będzie można te rowery 

tam naprawić zatrzymać się i odpocząć. Może nauczyć dziecko też jeździć na rowerze, bo to będzie 

bezpieczne takie miejsce, bezpieczny plac odnowy dolnośląskiej wsi. Otrzymaliśmy dofinansowanie 

kolejne 40.000 złotych tym razem to jest remont świetlicy wiejskiej w Cieszkowicach. Tam będzie 

robiona podłoga taki główny element tej świetlicy, który sprawiał dużo problemów i myślę, że te 

problemy już przez to zostaną rozwiązane. Dużo osób pyta też nas o ten wniosek wsparcie dzieci z 

rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym to są granty te popegeerowskie na komputery. 

Jesteśmy po postępowaniu przetargowym w tej chwili już podaliśmy informację o wyłonieniu 

wykonawcy, jeżeli nie będzie odwołań, jeżeli ta procedura zostanie zaakceptowana to lada moment 

odbędzie się dostawa tych komputerów i rozdzielanie wśród osób, które o te granty się ubiegały. 

Uzyskaliśmy też dofinansowanie na przebudowę drogi gminnej Terenowego Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych i Leśnych,  a przetarg na zrobienie tej drogi Lubięl- Kolonia na długości około 500-

540  metrów bo tyle tam jest. Otwarcia zaplanowano ofert na 10 czerwca wartość kosztorysowa to 

jest koło chyba 500.000  złotych co pamiętam. Rozpoczęliśmy już właściwie koszenie poboczy dróg 

gminnych. Także lada moment powinniśmy mieć te nasze pobocza wykoszone. Realizujemy w tej 

chwili  też z pozyskanych  220.000 właściwie tysięcy cyfrowej gminy- program . Jesteśmy w tej chwili 

skupieni na przeprowadzeniu diagnozy, cyberbezpieczeństwo oraz wdrożeniu systemu zarządzania 

bezpieczeństwem informacji. Ten termin zakończenia realizacji zadania to jest za rok w maju 

przyszłego roku .  Nasz wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na folie rolnicze w 

pierwszym przetargu nie było oferentów w drugim przetargu ogłosiliśmy ponowne postępowanie 

mające na celu wyłonienie wykonawcy tego zadania.  W związku z oszczędnościami jeszcze wymianie 

źródeł ciepła na ekologiczne w budynkach mieszkalnych na obszarze Doliny Baryczy zostało nam 

prawie 160.000 zł dlatego uzupełniamy jeszcze trzeci nabór. Tam jest kilka osób jeszcze 

zainteresowanych, środki nie są na dziś ograniczone 160.000 złotych i od dnia pierwszego czerwca, 

czyli od jutra wnioski o udzielenie grantu wraz z procedurą będą do pobrania ze strony naszego 

urzędu. Obecnie trwa proces realizacji inwestycji sprawdzenia tego, co mieszkańcy zrobili oraz 

bieżąca weryfikacja złożonych wniosków o wypłatę grantów. I te wypłaty odbywają się bez żadnych 

zakłóceń zgodnie z harmonogramem. Na tą chwilę mamy w gminie 192 i mam nadzieję, że 

zadowolonych mieszkańców. Wypłacono łącznie kwotę ponad 4 miliony złotych. Z tym zadowoleniem 

to może być różnie patrząc na ceny nośników energii no, ale tyle osób otrzymało dofinansowanie w 

naszym programie na tą chwilę, a podejrzewam, że będzie jeszcze więcej. W związku z ogłoszonym 

naborem uzupełniającym złożyliśmy też wniosek na usuwanie azbestu na 24,5 tysiąca i oczekujemy 

na pisemne potwierdzenie dofinansowania wniosku. Obowiązuje też jeszcze porozumienie, jeżeli 

chodzi o program "Czyste powietrze". Tutaj na terenie gminy na naszej też gmina przystąpiła. Jest to 

realizowane porozumienie, obowiązuje do dzisiaj. Na pewno będzie przedłużony tak podpowiada 

pani kierownik. W związku z bardzo złym stanem nawierzchni na boisku wielofunkcyjnym tutaj przy 

stadionie ona wymaga kapitalnego remontu właściwie trzeba je zrobić powiedzmy odnowa to 

wielofunkcyjne boisko i trochę odnowić "Orlik". Pojawiły się pieniądze w Ministerstwie, dlatego 

przygotowaliśmy wniosek, złożyliśmy go właściwie wczoraj. Kwota 383 y tysiące złotych obejmuje 

remont kompleksu boisk sportowych, czyli piłkarskie Orlik i wielofunkcyjne w  przyszłym roku 

chcielibyśmy to zrobić. Możliwość dofinansowania 50 % wartości inwestycji, budżet obywatelski tutaj 

obecnie przygotowujemy się do ogłoszenia trzeciego postępowania na wyłonienie wykonawcy. Jeżeli 

tutaj już będą jakieś problemy, to trzeba będzie podjąć kroki zmierzające do  chyba realizacji 

kolejnego zadania, bo pomimo tego, że wartości kosztorysowe były dosyć mocno zawyżone wszyscy 

widzimy to na rynku budowlanym co  się dzieje. O ile sytuacja przy drogach trochę się ustabilizowała, 

to w tych stricte budowlanych  rzeczach te ceny wzrastają praktycznie z dnia na dzień. Zobaczymy 

trochę no możliwe, że ktoś się zgłosi i zrealizuje to zadanie. Fundusz Sołecki na dzisiaj plan był prawie  
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560.000 złotych zaangażowanie mamy na poziomie wykonanie 158 tysięcy złotych o tak i zostały 

wydatkowane środki na remonty, zakup elementów placu zabaw, siłownie na powietrzu, 

napowietrzne materiały budowlane i takie rzeczy, które w tych funduszach były ujęte. Zresztą w 

załączniku Państwo widzieliście na co ten fundusz przeznaczony? Od początku roku też zostało 

złożonych 12 wniosków o dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na ogólną 

kwotę 40.832 zł z czego zostało wypłacone już  31.382 złote dla 9 wniosków, 3 wnioski w tej chwili 

podlegają ocenie. W Referacie Rolnictwa i Gospodarki Gruntami wskazaliśmy kilka nieruchomości do 

sprzedaży trzy lokale mieszkalne. Zawarliśmy umowy sprzedaży nieruchomości też na łączną kwotę 

132.167 zł czyli te działki w Chocieborowicach, działka w Ługach i Wąsoszu. O prawie pierwokupu nie 

wykonywaniu już mówiłem, przystąpiliśmy też do nabycia nieruchomości do zasobu gminnego działka 

droga w Wiewierzy, Wrząca Śląska to jest staw wędkarski Drozdowice, a właściwie, ale to jest obręb 

Wrząca Śląska bo to jest własność cały czas KOW-ru i w Wąsoszu na ulicy  Narutowicza 

nieruchomość, o której państwu mówiłem ostatnio chcemy nabyć tą nieruchomość w celu realizacji 

tam toalety publicznej. To jest taki plac po budynku, który tam kiedyś stał naprzeciwko tego 

tymczasowego naszego parkingu. Spotkałem się też w czasie tego okresu między sesyjnego podczas 

Kongresu Samorządowego, ale też nie tylko, bo podczas Konwentu z panem Wojewodą, z panem 

Marszałkiem, Konserwatorem, Dyrektorem PKP i z każdym z nich rozmawiałem o sprawach,  naszej 

gminy najbardziej dotyczą. Rozmawiałem z panem wojewodą o karetce, pomimo tego, że urząd 

wojewódzki też prowadzi intensywne działania w celu przyznania tutaj umieszczenia na stałe tego 

zespołu ratownictwa medycznego, odmowna odpowiedź z Ministerstwa, ale tam też będzie jeszcze, 

że tak powiem odwrotne pismo od wojewody z argumentacją. My tutaj od siebie też szykujemy 

dokumenty, która mam nadzieję, że przekonają  albo wpłyną jakoś  na tą decyzję, że przynajmniej  

wojewoda z częścią też mógłby sobie poradzić z finansowaniem. Z panem Marszałkiem 

rozmawialiśmy o nowej perspektywie, o ZIT-ach o  tych pieniądzach, które teraz mają się na Dolnym 

Śląsku pojawić i o rozbudowie właściwie budowie nowych ścieżek rowerowych. To jest powiązane z 

dyrektorem PKP, z którym też rozmawiałem, kiedy w końcu dostaniemy te grunty PKP, bo to już trwa 

i trwa i trwa. My ze swojej strony też podjęliśmy inne działania jako zmuszające PKP do przekazania 

tych gruntów. Jestem umówiony z panem dyrektorem na spotkanie i myślę, że to wreszcie przyniesie 

jakiś efekt, bo z tego jak państwo śledzicie dolnośląskie inwestycje, to wiecie, że te ścieżki rowerowe 

już ta trasa miedziana, która ma przebiegać przez Wąsosz, jest u nas wyznaczona, już się realizuje. 

Tam zgłosił w południowej części województwa my jesteśmy na północy. Konserwator zabytków też 

taka rozmowa bardziej o tym żeby może  nie tworzyć aż tylu problemów przy wydawaniu różnego 

rodzaju decyzji żeby te sprawy, które wyszły w tej chwili do konserwatora są uzgadniane szły jeszcze 

szybciej chociaż nie idą najwolniej. Tempo pracy konserwatora się bardzo poprawiło, ale nie kiedy 

przy inwestycjach szczególnie tych które wymagają nadzoru archeologicznego potrzebujemy decyzji 

niekiedy z dnia na dzień więc o tym była mowa. Spotkałem się też w Miliczu w sprawie SIM-ów, czyli 

tego budownictwa społecznego to właściwie ja byłem, raz pan Paweł Walkowiak był na tym 

spotkaniu. Wraca temat do końca czerwca trzeba podjąć uchwały, a w czerwcu państwu zaproponuję 

rozwiązanie, które wydaje mi się sensowne. O tym już była mowa. Mówiliśmy o tym, to gminy dostają 

dofinansowanie, powołują spółkę, spółka buduje mieszkania . Państwo właściwie je pokrótce mówiąc 

realizuje za pomocą spółki i myślę, że warto by było pomimo wszystko patrząc na to jak to działa, już 

gdzieś tam coś się jednak dzieje, coś się buduje, przynajmniej przemyśleć, dlatego będę chciał się z 

państwem czy ja, czy pan Paweł, spotkać tu i wyjaśnić jak to będzie wyglądało. Zaprosimy chyba 

przedstawiciela, który by powiedział, żebyście państwo mieli świadomość czy wchodzimy , czy nie 

wchodzimy. Wracając jeszcze do początku tutaj do poprzedniego punktu odnośnie remontu dróg. 

Wczoraj rozmawiając  z wicestarostą i powiat w dniu jutrzejszym ogłasza przetarg na remonty. Czyli 

myślę, że w ciągu dwóch tygodni od przetargu czyli trzy tygodnie, czyli powiedzmy, że pod koniec 

czerwca, bo z tym pierwszym etapem było 800 ton masy. W tej chwili robią na 500 ton masy. Czyli 
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myślę, że wszystkie te rzeczy, które nie zostały zrobione wreszcie skończą, to jest może troszkę 

odległa w czasie, ale jednak mimo wszystko dobra informacja. To wszystko dziękuję.” 

                                                                                                Informacja to zał. nr7 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski - Panie burmistrzu, mam pytanie, kto kosi nam pobocza i za jaką kwotę ? 

Pan Burmistrz - Czternaście tysięcy łączna kwota i kosi dwóch rolników . 

Radny Jacek Chorostkowski  -To jednak to nie jest nasz zakład? 

Radny Andrzej Rapior  - Tu wspomniał pan o tych ścieżkach rowerowych, no i teraz powiem Panu 

krótko, że mnie wyborcy zobowiązali właśnie do takiego zapytania, ale z tej wypowiedzi co pan 

powiedział, to nic nie wynika i na  nowo powiedzą mi, że nic tu nie wynika z tej wypowiedzi i młodzież 

nie dostanie tego, co miało być już przez trzy lata. 

Pan Burmistrz -  Wie pan, pewne rzeczy nie są zależne ode mnie. Myślę, że wynika to, że PKP no 

każdy chyba zrozumie, nie wiem, że PKP nie chce tego dać. No to nie wiem, czego pan nie rozumie jak 

nie wynika?. 

Radny Rapior Andrzej - Powiem dosłownie mówią, że to był pana punkt wyborczy i oni  oczekują  

dzisiaj  co usłyszą? 

Pan Burmistrz - Wybory są za półtora roku i myślę, że wyborcy mnie rozliczą za półtora roku z tego co 

obiecałem na początku. 

Radny Rapior Andrzej  - Są wybory. Ja rozumie tylko, że dzisiejszej odpowiedzi nie ma,  nic nie wynika.  

Pan Burmistrz - No wynika tyle, że czynimy działania, żeby to w ogóle przejąć. Doskonale pan wie, że 

w poprzedniej kadencji gmina przez całą poprzednią kadencję, jak nie wcześniej starała się przejąć i 

są trudności. W związku z tym, że PKP wpisało te działki do programu rozwoju kolei plus, pomimo, że 

tory są zdemontowane i te argumenty do nich średnio docierają, ja mówię, że nie ma torów to co oni 

chcą tu odtwarzać. Raz, że linia jest przerwana eska także eska odcina  tą linię kolejową od Rawicza, 

druga sprawa mimo to ktoś gdzieś napisał naprawdę czynimy wielkie starania i tutaj może pan Paweł 

Walkowiak jeszcze tu wyjaśni dokładnie na czym to polega, bo my tłuczemy głową tam cały czas nie 

tylko głową nogą też  w te drzwi do pana dyrektora. 

Pan Paweł Walkowiak – kierownik Ref. Rolnictwa i Gospodarki Gruntami - Tylko uzupełnienie do słów 

pana burmistrza i też odpowiadając panu radnemu w ostatnim czasie też wystąpiliśmy do PKP celem 

rozważenia innej formy udostępnienia tych nieruchomości gminnych, gdyż w ubiegłym roku bodajże 

pojawiła się nowelizacja, która umożliwia przekazanie samorządom na zasadzie użyczenia tych 

gruntów. Wcześniej nie braliśmy tego w ogóle rozwiązania pod uwagę, ponieważ no użyczenie jest to 

niestabilny tytuł prawny do władania nieruchomością natomiast pojawiła się szansa, że możemy się 

ubiegać o użyczenie w ramach wieloletniej umowy. My zadeklarowaliśmy w zeszłym tygodniu w 

takim związku że miałaby to być umowa minimum na trzydzieści lat bądź umowa na czas 

nieoznaczony i drugi warunek, który też zawarliśmy w naszym wniosku, że umowa powinna zawierać 

zapisy gwarantujące nam zapewnienie trwałości projektu w przypadku realizacji inwestycji ze 

środków unijnych tak żeby zabezpieczyć interes gminy gdy już to umowa zacznie obowiązywać aby 

PKP, powiedzmy z dnia na dzień nie wypowiedziały umowy i nie zażądały zwrotu nieruchomości. 

Prowadziliśmy również pewne uwagi do przesłanego nam projektu umowy użyczenia i z tego co 

zauważyłem wczoraj na adres mailowy projekt taki umowy użyczenia wpłynął. Będziemy go 
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analizować także wracając tutaj do tego robimy wszystko. Mi też naprawdę bardzo zależy na tym, 

żeby to zrealizować tym bardziej, że Marszałek wpisał te nasze linie wszystkie, bo i tą linię do Rawicza 

i tą linię  starą kolejową, która kiedyś biegła przez Białawy tutaj Płoski ,Kamień Górowski do Milicza, 

do Żmigrodu. Też jest wpisana jako potencjalna możliwość odtworzenia kolei. No to ciekawe na 

czym? Bo tam w Kamieniu Górowskim to nie po prostu to jest kpina, bo tam las momentami rośnie. 

No, ale tak ktoś pisał i teraz jak ktoś  w Warszawie usiądzie i weźmie mapę zobaczy działka kolejowa, 

no faktycznie można by było, tylko raz dla kogo ta kolej, dwa kto nią będzie jeździł bo tutaj pomysły 

kolejowe w okolicy też są różne. Ja niektórych w ogóle nie rozumiem, ale tak naprawdę  na naszym 

terenie ta kolej nie byłaby wykorzystana raz, że odległość od dworca kolejowego oczywiście, że 

można by go było przenieść to może gdzieś bliżej Wąsosza,  dwa wszyscy mają auta. Drogi są dobre 

do Wrocławia w tej chwili jedzie się czterdzieści pięć minut, to pociągiem będzie jechał godzinę czy 

tam godzinę piętnaście, oby nie, także nie wiem, kto to wpisuje, kto tam siedzi? Pan dyrektor Tadeusz 

Szulc, z którym już rozmawiałem, nie wiem ile razy, naście to tu pan  kierownik wie doskonale, bo nie 

raz przy nim nawet dzwonię do dyrektora cały czas deklaruje, że to w Warszawie . Rozmawiał w tej 

sprawie nawet ostatnio Wicemarszałek Tymoteusz Myrda był w Ministerstwie i jest jakieś zielone 

światło, niby żeby przekazywać te linie samorządom. Jestem w  stałym kontakcie, to z naszymi 

sąsiadami, z panią  Jolantą Kresowatą z Wińska czy z Jerzym Krochmalem .Nam jest trochę dalej z 

Wiązowa mają ten sam problem. Są w projektach inwestycyjnych na budowę ścieżek tylko ścieżek nie 

mają i albo to przejmie Marszałek albo przyjmiemy my to już nie jest istotne. Najważniejsze, żeby to 

mieć, żeby móc już robić projekty na te  ścieżki i te pieniądze na ścieżki rowerowe są głównym takim 

punktem i priorytetem. Jeżeli chodzi Urząd Marszałkowski ma kolejne pieniądze prowadzone co 

prawda mają pieniądze z kolejnej perspektywy, więc myślę, że tutaj determinacja będzie marszałka 

duże, żeby zrealizować. Projekt „dolnośląskie cyklostraty” , w którym my jesteśmy, a my musimy 

stanąć na przysłowiowej głowie wspólnie z resztą, z Marszałkiem i z innymi samorządami, żeby te 

linie kolejowe odzyskać.  

Radny Jacek Chorostkowski - Chciałem ten temat ścieżek rowerowych zostawić do absolutorium  ale 

mogą się już uruchomić, żeby się nie powtarzać. Panie burmistrzu, ale czy to nie jest czasami tak, że 

upieramy się z uporem maniaka? Budujemy ścieżki rowerowe tylko i wyłącznie na terenach po 

kolejowych, jakby wszyscy wychodzili z takiego założenia mówią wszyscy. To, czy wszystkie 

samorządy, to by się okazało, że tych ścieżek byłoby w Polsce niewiele, a jednak przez ostatnie dwa 

lata nawet nasze sąsiednie samorządy podbudowały. No nie powiem, że MEGA ale w dziesiątkach 

kilometrów ścieżek rowerowych i logiką jest argument ich, że ścieżki rowerowe muszą być budowane 

wzdłuż ciągów komunikacyjnych, żeby podnieść bezpieczeństwo ruchu pieszego i rowerowego. I to 

jest logika. Mieszkańcy, których reprezentuję Wodniki składali petycje poprzez pana sołtysa i mnie do 

pani dyrektor, że taka ścieżka z Wodnik do Załęcza, gdzie w Załęczu się kończy ścieżka jest kawałek 

starej drogi, którą można byłoby wykorzystać i tam zostało niecałe trzy kilometry do Wodnik i byłoby 

idealnym rozwiązaniem, bo te okolice Pobiel, Wiklina, Zbaków, Wodniki to jest ta ścieżka która 

zbierałaby tych rowerzystów i prowadziła do miejsca takiego, które jest no do Rawicza, które jest dla 

nas bardzo istotne. Tam są szkoły, sklepy i to jest miejsce naszego powiedzmy sobie funkcjonowania i 

te wszystkie samorządy tak budują, i to widać, pan doskonale wie, bo pan podróżuje po Polsce i pan 

widzi, że jednak te pieniądze są pozyskiwane, by te pieniądze były wydatkowane i ja się dziwię że 

nasz upór budowy i tylko budowy na terenie po kolejowym czy to będzie ścieżka rekreacyjna? Ale to 

nie będzie ścieżka komunikacyjna, bo wątpię , żeby ktoś dalszą drogą do Rawicza jechał, jeszcze nie 

wiadomo jak to w Rawiczu będzie czy robić będzie chciał dobudować resztę tej ścieżki, bo my mamy 

tylko do granicy. A już pan się przekonał na przykładzie drogi w Borownie, że z tą współpracą z 

sąsiadami to różnie bywa i jednak oni jedna Polska, jedne fundusze pieniądze pozyskują, budują ja 

wiem, że przy modernizacji drogi 36 jest kilka odcinków ścieżek rowerowych budowanych będzie na 
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terenie miasta Wąsosza. Bardzo dobrze, że jest to w planach, tam są kilometrowe odcinkowe takie 

ścieżki. Może zaczniemy iść w innym kierunku może zaczniemy sami pozyskiwać te pieniądze czy my 

musimy wszystko robić poprzez te stowarzyszenia rowerowe?  

Pan Burmistrz - Z zasadą nowego zarządzania w Europie jest współzarządzanie tak, czyli współpraca 

też z innymi,  samemu sobie niewiele można zrobić. Powiat rawicki, który realizował ścieżki, 

dofinansowuje w dużej mierze z pieniędzy swoich własnych. Dofinansowania nie było tam na tak 

wysokim poziomie jakie gwarantuje Urząd Marszałkowski, Województwa Dolnośląskiego. Ja nie 

neguje pomysłów realizacji tych ścieżek przy drogach, tylko że realizacja ścieżki przy drodze wiąże się 

też z wieloma problemami natury technicznej, a mianowicie tym, że jest wielu właścicieli, jest 

infrastruktura, są tereny zalesione, są tereny przez, które przejść nie można, są tereny górnicze. Tutaj 

sprawa jest o tyle prostsza, że przejmując działki od kolei  tutaj jest priorytet Marszałka i w pierwszej 

kolejności realizowanie na tych terenach. Raz, że dofinansowanie będzie sięgało minimum poziomu 

osiemdziesięciu pięciu procent minimum takie jest założenie,  dwa że jest to jedna działka, na której 

praktycznie infrastruktury żadnej nie ma. Czy ścieżka do Rawicza akurat nie sądzę, żeby ktoś do szkoły 

do Rawicza, czy na zakupy jechał rowerem, ale możliwe, że na drobne tak . Ścieżki rowerowe to co 

mieszkańcy w Cieszkowicach na przykład gdzie ta linia kolejowa szła są mieszkańcy Wieży też będzie z 

tej strony zbierał. Ja uważam, że po prostu jest to łatwiejsze my jesteśmy na tyle bogatym 

samorządem, żeby realizować ścieżki. Jeszcze jest kwestia przejęcia gruntu, bo wie Pan, dobrze, że 

nie można nie na swoim gruncie realizować  tak, jeżeli grunt jest gminy, to można sobie zrobić 

projekt, można zrobić uzgodnienia, można wyznaczyć granice. Wiem w newralgicznych miejscach 

pewnie jest to zasadne, ale nie we wszystkich, bo ja nie sądzę, żeby przy drodze krajowej łatwo było 

do Rawicza wytyczyć nam ścieżkę?  

Radny Jacek Chorostkowski -To znaczy panie burmistrzu z całym szacunkiem, jest tylko trzy kilometry 

z Wodnik do Załącza w Załęczu dalej już jest infrastruktura. Jeżeli pan chce to sporą listę mieszkańców  

tutaj panu przedłożę, którzy regularnie do pracy dojeżdżają do Rawicza rowerem w sezonie letnim, 

ponieważ druga rzecz jest taka, ale na przykład samorząd Dolnego Śląska Lubiąż pobudował ścieżkę 

na terenach to też ze swoich pieniędzy nie z pieniędzy marszałkowskich. 

Pan burmistrz - Oczywiście, ale to była ścieżka, która jest wpisana w cyklostradę dolnośląską, jak 

weźmiemy mapę i zobaczymy  połączenie do Odry z Lubiąża między Wołowem a Lubiążem to to jest 

projekt cyklostrady dolnośląskiej. On już jest realizowany, dlatego ja skłaniam się do tego ja wiem, że 

te wszystkie stowarzyszenia, tak jak pan mówi, ale warto gdzieś tam być, żeby robić coś wspólnie, 

naprawdę razem możemy więcej. Ja Jestem zwolennikiem współpracy, zresztą spotykam się 

regularnie tutaj z sąsiadami naszymi rozmawiamy na wiele różnych tematów i uważam, że to jest 

dobry kierunek i mimo wszystko nie zamierzam go zmieniać.  

 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Wąsosz za 2021 rok i udzielenie burmistrzowi wotum 

zaufania. 

Pan Paweł Niedźwiedź  burmistrza Wąsosza -.  „Szanowni Państwo raport o stanie gminy Wąsosz za 

2021 rok ale tak jak procedura nakazuje, musi być sporządzony i przedstawia tak naprawdę w naszym 

wypadku fakty o stanie gminy i jest podzielony na kilka takich działów, w których mamy opisane 

różnego rodzaju obszary czy typy realizacji, polityki i programów. W pierwszym obszarze są 

wymienione programy, które gmina realizuje, których nie realizuje, a mogłaby lub powinna 

realizować. W tym roku realizujemy program rewitalizacji gminy Wąsosz i do końca roku planowane 

jest zakończenie także już w przyszłym roku zostanie w raporcie o stanie gminy. Zapewne pojawi się 

też. Ten raport jest mowa o współpracy z organizacjami pozarządowymi. Tutaj nasza gmina wspierała 
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działalność klubów sportowych „Orli Wąsosz”, „Wiewierzanki” i naszych „Endorfin” oraz 

Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku w Wąsoszu. Mamy też program opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami. Tutaj realizowane są te cele, które były do zrealizowania i zostały 

zrealizowane zarówno przez współpracę ze Stowarzyszeniem Kundelek, jak i też przez umowy 

podpisane z podmiotami świadczącymi usługi weterynaryjne. Wydaje mi się, że jako gmina tutaj 

naprawdę jeżeli chodzi o te zwierzęta bezdomne dobrze wyglądamy na tle innych gmin .Wszystkie 

problemy są praktycznie załatwione na bieżąco .Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych też pracuje intensywnie i spotyka się regularnie. Trochę takich rzeczy, które robią 

ponadto, co ten program zakłada, jest realizowanych. Chciałem też jeszcze nie mówiłem w informacji 

o pracy burmistrza, ale na wniosek Komisji Oświaty, Komisji Rozwiązywania właśnie problemów 

alkoholowych przy wsparciu gminy zlokalizowana została w opiece społecznej właściwie w siedzibie 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na ulicy Krzywej lodówka, w której można 

zostawić żywność, która jest nam zbędna, jeszcze nadaje się do spożycia dla osób, które tego 

potrzebują . Tam jest pod schodami pod wejściem do OPS- u jest takie miejsce od niedawna. Jeżeli 

chodzi o inne programy, to ich cele również są realizowane na bieżąco poprzez różnego rodzaju 

działania. Wspieramy wybitnie uzdolnione dzieci i młodzież i realizujemy program stypendialny, który 

tutaj państwo uchwaliliście także w tym roku też te stypendia, bo też było takie pytanie wczoraj na 

Komisji. Też oczywiście za dobre wyniki w nauce będą przyznawane. Jeżeli chodzi o program 

gospodarki niskoemisyjnej to też w związku z naszym programem wymiana źródeł ciepła na 

ekologiczne w Dolinie Baryczy też trochę tych złych źródeł ciepła, czyli tak zwanych kopciuchów na 

terenie gminy Wąsosz zlikwidowano 141  i zastąpiono instalacjami fotowoltaicznymi, pompami 

ciepła, gazowymi czy na przykład na pellet. Mamy też opracowaną strategię zintegrowanych 

inwestycji terytorialnych Legnicko- Głogowskiego obszaru funkcjonalnego na lata  2021-2027  to jest 

ponad lokalne. Znowu rozwój tym razem z gminami z okręgu Legnicko- Głogowskiego. Tak zwane ZIT, 

które też będą dysponowały dosyć dużymi środkami finansowymi. I myślę, że w ciągu tych dwóch 

najbliższych lat one zostaną rozdysponowane pomiędzy członków ZIT. Jeżeli chodzi o budżet gminy, 

to już w informacji też z wykonania budżetu za ubiegły rok zapewne też powiem. Dochody 51.280.  

prawie tysięcy wydatki zrealizowano  45.761.000.  Wydatki zrealizowane w stopniu mniejszym niż 

dochody z tego względu, że część dotacji II część zadań, które były realizowane w roku ubiegłym, ich 

finał realizacji przesunął się, czy też całe przesunęły się na rok następny w związku z procedurami 

przetargowymi lub wpływem środków w samej końcówce roku. Jeżeli chodzi o inwestycje gminne, to 

też myślę, że wymienię je w  informacji z wykonania budżetu za rok ubiegły. Spółka komunalna w 

Wąsoszu. Zaplanowane przychody w wysokości 3.184.018  wykonanie w kwocie 2.890.000 zł i strata 

spółki wyniosła  1.210.000 z tym, że w tej stracie  tak de facto są nieuwzględnione dopłaty, które 

otrzymywała od gminy za utrzymanie zieleni  i porządku, i odpadów komunalnych ponieważ ich do 

tego bilansu się nie wlicza. Tak więc dopłaty to 620.000 zł, amortyzacja roczna,  która jest w spółce to 

jest 686.000 złotych także formalnie na papierze. Może to nie wygląda za dobrze, ale formalnie, 

gdyby amortyzację, która tak naprawdę jest tylko kosztem, a nic się nie robi, odliczyć to dochód 

spółki by wyniósł 96  tysięcy złotych. W tej spółce nie pracowali żadni radni gminy. Jeżeli chodzi o 

mieszkańców gminy, to gmina nam trochę można powiedzieć wyludnia się zarówno przez śmierć 

mieszkańców, jak i trochę osób po wyjeżdżało. W okresie od początku do końca ubiegłego roku liczba 

mieszkańców zmniejszyła się  o 83 osoby i wynosiła 7.075 osób. Mieszkańców tych w wieku 14 i mniej 

lat mamy 1128 ,  mieszkańców od 15-59 mamy 4208  powyżej sześćdziesięciu 1739 . W mieście 

mieszkało 2657 mieszkańców a na terenach wiejskich 4418 osób. Urodziło się nas 68, zmarło 98 czyli 

przyrost jest ujemny. Jeżeli chodzi  o ochronę zdrowia, to nic się nie zmieniło są dwie przychodnie 

lekarskie prowadzone przez podmioty prywatnie na terenie gminy. Przy pomocy społecznej tymi 

klientami pomocy społecznej były 42 kobiety, 43 mężczyzn na początku roku i na koniec roku 95 

kobiet i 115 mężczyzn. 57 osób było na początku roku poniżej kryterium dochodowego, a 28 powyżej, 
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ale już na koniec roku 137 beneficjentów było poniżej kryterium dochodowego, 76 czy  powyżej? 

Działalność inwestycyjna: tych inwestycji w tamtym roku było sporo przynajmniej taki jest mój 

odbiór. O tych inwestycjach też powiem przy omawianiu budżetu za rok ubiegły. W gospodarce 

mieszkaniowej ze 165 mieszkań zostało nam 149 tych mieszkań. Trochę sprzedaliśmy, jak widać 

powierzchnia użytkowa przeciętnego mieszkania to jest 55 metrów kwadratowych. W 2021 roku 

przyznano dla najemców 8 mieszkań. Jest Komisja mieszkaniowa, która te mieszkania przydziela, 

chociaż tutaj średni czas oczekiwania rzekomo jest pięć lat, to różnie to z tym bywa, bo są osoby, 

które czekają długo, bardzo długo, a są osoby, które czekają krócej ze względu na sytuację rodzinną 

czy na to, że niektórzy po prostu te wnioski odnawiają sobie tylko po to, żeby leżało. Są osoby, które 

też kilkakrotnie już miały propozycję otrzymania mieszkania komunalnego i albo nie tu, albo za małe, 

albo na piętrze, albo no różnie. Niektórzy po prostu tych mieszkań, no trzeba trafić w gusta też  z 

przydziałem mieszkań. Realizowaliśmy też transport zbiorowy w ramach dowozu dzieci do szkół. On 

tak formalnie funkcjonował od 1  września 2021 roku 344 uczniów korzystało z tego transportu. Jeżeli 

chodzi o sprawy obywatelskie to funkcjonował budżet obywatelski, fundusz sołecki. Budżet 

obywatelski 150.000 złotych fundusz sołecki w tamtym roku było pół miliona złotych około i ten 

fundusz został w wysokim stopniu zrealizowany . Dwie skargi wpłynęły i nie zostały uwzględnione 

przez Radę Miejską Wąsosza,  a dotyczyły działań burmistrza i kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Funkcjonują na terenie gminy właściwie w zeszłym roku funkcjonowało chyba nic się nie 

zmieniło najwyżej się powiększyło 13 organizacji pozarządowych, 9 stowarzyszeń i 3 kluby sportowe. 

Jeżeli chodzi o edukację funkcjonowały trzy szkoły podstawowe, jedna zawodowa zarządzana przez 

powiat w Ośrodku Szkolno- Wychowawczym, jedna średnia też przez powiat i jedna szkoła średnia 

przez gminę liceum w Zespole Szkół, które na uczniów już naboru nie było ani w tym ani w 

poprzednim roku. Jeżeli chodzi o koszt utrzymania w przeliczeniu na jednego ucznia z budżetu gminy 

kształtował się następująco: w Zespole Szkół koszt utrzymania jednego ucznia rocznie to jest 14.250  

złotych, Publiczna Szkoła w  Czarnoborsku  14.732 zł, w Płoskach  19.034 zł .Ogólnie wydaliśmy na 

oświatę w roku ubiegłym ponad 11,5 miliona i 5,5 miliona ze środków własnych, a 6 mln z dotacji. 

Stan uczniów 402 uczniów, i 20  dzieci oddziału przedszkolnego "0" czyli 422 uczniów w Zespole 

Szkół, Czarnoborsko łącznie 159 uczniów, 45 w Płoskach. Przedszkola też 96 dzieci uczęszczało do 

przedszkola, do klubu dziecięcego 24 dzieci. Przy szkołach funkcjonowały cztery oddziały 

przedszkolne, do których łącznie uczęszczało 67 dzieci. I to wszystko. Sprawozdanie z działalności 

Domu Kultury, świetlicy i działalność świetlicy to jest przy wykonaniu budżetu informacja załączona.  

W sprawach administracyjnych jeszcze takie ciekawości wydano 367 nowych dowodów osobistych i 

tych spraw łącznie dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku wydaliśmy 5.942  decyzje 

administracyjne. Wiadomo był COVID także z tych pieniędzy covidowych też robiliśmy inwestycję. 

Urząd nie był zamknięty dla mieszkańców bardzo przez bardzo krótki okres, także dostęp do urzędu 

nie był ułatwiony w stosunku do innych gmin. To Wszystko dziękuję.” 

                                                                                Raport o stanie gminy  to zał. nr 8 

 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował ,że nad raportem o stanie gminy przeprowadza się 

debatę, w której zabierają głos radni bez ograniczeń czasowych, jak też mogą zabrać głos mieszkańcy. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos, składa do przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie 

poparte podpisami i w gminie do dwudziestu tysięcy mieszkańców co najmniej 20 osób. Zgłoszenie 

składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na którym zwołana została sesja podczas której 

ma być przedstawiony raport o stanie gminy, mieszkańcy są dopuszczani do głosowania wg kolejności 

otrzymania przez przewodniczącego Rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w 
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debacie wynosi 15 osób. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy Rada przeprowadza 

głosowanie nad udzieleniem burmistrzowi wotum zaufania.  

Przewodniczący poinformował, że nikt  z mieszkańców nie złożył wniosku o zabranie głosu w debacie.  

D Y S K U S J A : 

Radny Jacek Chorostkowski -Panie przewodniczący, mam pytanie czy my już dyskutujemy nad  

punktami do przodu czy tylko nad tym jednym punktem ? 

Pan Przewodniczący - Nie. Proszę o jakieś pytania w stosunku do tego raportu. 

Nie widzę, zamykam dyskusję. 

 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi Wąsosza 

wotum zaufania i poddał pod głosowanie rady.  

                                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 9 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę XLII /290 /22  w sprawie wotum zaufania dla pana 

burmistrza Wąsosza  12  głosami „za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Czaja R., Dąbek E., Golba E., 

Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.),,  1  „wstrzymujący” 

(Chorostkowski J.) 

                                                                                     Uchwała XLII/290/22 to zał. nr 10 

 

Ad 7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego gminy 

Wąsosz za 2021r. 

 

Pan Wiesław Stolicki - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza cyt. „   Zgodnie z  ustawą o 

samorządzie gminnym oraz ustawą o finansach publicznych Rada Gminy jest zobowiązana rozpatrzyć 

sprawozdanie finansowe wraz ze  sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za rok 

poprzedni i podjąć uchwałę w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wąsosza. Burmistrz przedłożył 

sprawozdanie w ustawowym terminie. Komisja Rewizyjna  po analizie sprawozdania pozytywnie je 

oceniła i wystąpiła z wnioskiem do Rady Miejskiej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tego tytułu.  Ponadto poszczególne Komisje 

stałe dnia 30 maja b.r. odbyły wspólne posiedzenie, na którym analizowały  sprawozdanie finansowe 

oraz wykonanie budżetu.  

Przystępujemy do procedury rozpatrzenia tego punktu”. 

a)przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania  z wykonania budżetu gminy 

Wąsosz za 2021r. 

Następnie Pan Przewodniczący obrad -  o przedstawienie  sprawozdania finansowego i sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2021r. poproszę  p. Pawła Niedźwiedzia – Burmistrz Wąsosza. 

Pan Burmistrz  -.” Dochody budżetu  zaplanowano na  kwotę 40.698.491,60  zł,  i w skali całego roku 

zostały one zwiększone o kwotę około 10.580.000 zł z różnych względów głównym czynnikiem były 
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dotacje uzyskane na realizację wielu zadań i projektów, o których za chwilę chciałbym opowiedzieć. 

Ogólnie dochody zostały zrealizowane w stopniu bardzo dobrym bo  101 % oczywiście są rejony gdzie 

były niskie, ale w większości w okolicach 100% te dochody  się kształtowały.  Jeżeli chodzi o strukturę 

dochodów to największy udział  miały subwencje 20 %  ,dotacje do zadań zleconych 22 %, udziały w 

podatkach 12 % , dochody majątkowe 16 % i pozostałe dochody 29 %. 

Z dochodów gminy subwencja wyniosła 10.438.797 zł , dotacje na zadania zlecone 11.476.522 zł, z 

udziału w  podatkach 6.233.728 zł , dochody majątkowe 8.391.390 zł i pozostałe 15.250.964  zł . 

Dotacje,  które otrzymaliśmy to już omówię przy wydatkach , ale  jeszcze zaległości do budżetu 

państwa z tytułu świadczeń alimentacyjnych 2.726.490 zł i na rzecz gminy Wąsosz kwota 1.100.000 zł  

czyli  łącznie prawie 3.800.000 zł .  Subwencja ogólna  po zmianach to 10,5 ml zł , na którą  składa się 

subwencja oświatowa 6.075.00 0 zł   i 5,5 ml zł co dokłada gmina z własnego budżetu do oświaty tj. 

11,5 ml zł . Wydatki , które przy planowanych wydatkach ujęto w kwocie  52.885.601 zł , a zostały 

zrealizowane w kwocie 45.761.244 zł czyli 86.5 % czyli tak jak mówiłem przy raporcie o stanie gminy  

ze względu ,że część środków wpłynęło w późnym terminie 2021r. nie wszystkie mogły być  

wydatkowane . Część inwestycji jest przeniesionych bądź realizowanych później ze względu na brak  

możliwości wyłonienia wykonawcy  czy kłopoty proceduralne. Zadania te są przeniesione  i są 

ogłaszane przetargi jest ich dość sporo i realizacji też. Wydatki to oświata  i wychowanie 11.561.000 

zł  , wynagrodzenia i pochodne- 32% , dotacje na zadania bieżące 

 2 % , świadczenia na rzecz osób fizycznych 25 %, na obsługę długu 1%, pozostałe wydatki bieżące  20 

% i wydatki majątkowe 20 %. Wydatki majątkowe,  które najbardziej interesują mieszkańców oprócz 

tych obligatoryjnych to na realizację inwestycji w 2021r.  planowaliśmy 15 ml zł,  a wydatkowaliśmy 9 

mln zł  reszta przechodzi na ten rok. Na modernizację dróg gminnych 3,5 mln zł  wydaliśmy, strefa 

płatnego parkowania 56.000 zł , nabycie nieruchomości 63.000 zł , budowa windy w Urzędzie 

zrobiona jest tylko dokumentacja  wstrzymaliśmy się z tego względu , że dofinansowanie miało być 

większe a wyszło na to ,że  koszt był większy niż zakładaliśmy ale czekamy na jakieś programy z 

których będziemy mogli to realizować, dotacja dla policji do wozu 20.000 zł , strażakom do powiatu 

55.000 zł, rozbudowa  OSP Płoski, ale jest tylko dokumentacja bo są problemy z konserwatorem  , 

rozbudowa szkoły w Czarnoborsku  też w całości to zadanie przejdzie na ten rok , rozbudowa 

przedszkola samorządowego i dokumentacja to też jest temat tegoroczny i będziemy w IV naborze 

składali jeszcze raz wniosek na dofinansowanie na rozbudowę , kanalizacja Górka Wąsoska czekamy 

na  zmianę pozwolenie na budowę ze spółki na gminę i będziemy ogłaszać przetarg ,  wodociąg  

Pobiel też taka sama sprawa, dotacje do przydomowej oczyszczalni ścieków też stanowią dużą kwotę, 

i największa kwota 4,5 mln zł  na wymianę źródeł ciepła na ekologiczne w Dolinie Baryczy. To daje 

łącznie ponad 9 mln zł i duża część tych zadań jest już realizowana w tym roku. Sporo też wydaliśmy 

na wydatki w ramach funduszu sołeckiego gdzie zrealizowano wydatki na poziomie 96 % czyli  

486.500 zł . Przy źródłach ciepła z budżetu gminy wydaliśmy kwotę 153.000 zł  przy  4.544.000 zł 

środków RPO województwa dolnośląskiego . Realizowane są programy z „Erasmus +” i „Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie górowskim”.  Z rzeczy inwestycyjnych 

realizowaliśmy drogę w Czeladzi Wielkiej , drogę w Ługach , w Baranowicach i drogę Wiklina -Zbaków 

ze środków TFOGR. Sporo środków wydatkowanych na nasadzenia drzew. Sporo wydane na 

inwestycje,  a jeszcze więcej przewidzianych na ten rok. Przygotowanie danego zadania do realizacji 

wymaga wiele spraw proceduralnych czego nie widać od razu . Tutaj chciałem podziękować  

pracownikom Urzędu i wszystkim pracownikom jednostek realizujących te zadania bo wszyscy 

pracujemy na tą gminę , radzie dziękuję za przychylność do moich propozycji.” 
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b) odczytanie opinii RIO we Wrocławiu 

W dalszej części  sesji Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady odczytał  Uchwałę Nr IV/35/2022 

z dnia 11 kwietnia 2022r. Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu gminy Wąsosz w roku 2021. 

Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną. 

                                                                  Uchwała  RIO – stanowi załącznik nr 11. 

c) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej 

Pani Jolanta Maślejak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2021r. 
Cyt” W N I O S E K Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Wąsosza absolutorium z wykonania 
budżetu Gminy Wąsosz za 2021r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Wąsosza w składzie : Maślejak 
Jolanta  Przewodnicząca Komisji, Golba Ewa- Wiceprzewodnicząca Komisji, Aleksandrowicz Eryk - 
członek Komisji, Chorostkowski Jacek- członek Komisji, Czaja Renata- członek Komisji Dąbek Ewa- 
członek Komisji, Szyjka Robert- członek Komisji działając na podstawie art. 18.a ust 3 ustawy z dnia 08 
marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 
publicznych, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2021r, sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Wąsosz za 2021r wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  we Wrocławiu o tym 
sprawozdaniu  - pozytywnie ocenia i wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąsosza z 
tego tytułu. W załączeniu uzasadnienie do wniosku sporządzone na podstawie protokołów z prac 
Komisji Rewizyjnej z dnia 13.04.2022r. oraz dnia 21.04.2022r. 
Uzasadnienie: 

Zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Wąsosza Nr 625/22 z dnia 9 marca 2022r. Rada Miejska Wąsosza 

otrzymała w ustawowym terminie sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2021 

rok wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania planu finansowego Zespołu Placówek Kultury w 

Wąsoszu i informacji o stanie mienia gminy. 

      Na podstawie przeprowadzonej analizy danych oraz informacji zawartych w w/w sprawozdaniu 

Komisja Rewizyjna wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu  

z wykonania  budżetu Gminy Wąsosz za 2021r. Komisja Rewizyjna  omawiała część opisową 

sprawozdania, jak również przeanalizowała sprawozdania finansowe składające się z bilansu z 

wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego Gminy Wąsosz; bilansu z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego; bilansu jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 

budżetowych; rachunku zysków i strat gminy Wąsosz oraz zestawienia zmian funduszu jednostki.   

     Komisja zapoznała się również z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu Nr IV/35/2022 z dnia 11 kwietnia 2022r. w sprawie wydania pozytywnej opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu gminy Wąsosz 

za 2021r. Członkowie Komisji Rewizyjnej ze szczegółowością zajęli się na posiedzeniu analizą budżetu 

gminy Wąsosz za 2021r, który został przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Wąsosza Nr XXVIII/195/20 z dnia 

30 grudnia 2020r. planując dochody w kwocie 51.279.403,70 zł, a wydatki w kwocie 40. 514 .813,60 zł. 

     W trakcie roku Rada Miejska Wąsosza podjęła 8 uchwał w sprawie zmian w budżecie gminy, ponadto 

Burmistrz na podstawie ustawowych upoważnień oraz upoważnień wynikających z uchwały 

budżetowej wydał 8 Zarządzeń dotyczących zmian  w budżecie co ostatecznie zamknęło budżet po 

stronie dochodów kwotą 51.791.402,27 zł, a po stronie wydatków kwotą 45.761.244,95 zł . W celu 



16 
 

dokonania oceny stopnia realizacji dochodów gminy Wąsosz za 2021r. członkowie Komisji Rewizyjnej   

przeprowadzili bardzo szczegółową analizę części opisowej sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Wąsosz za 2021r. w zakresie dochodów gminy i struktury ich wykonania oraz przeanalizowali wpływ 

udzielonych ulg i umorzeń na poziom ich realizacji. W 2021r. dochody gminy Wąsosz wykonane zostały 

w wysokości 51.791.402,27 zł co stanowi 101,0 % planu rocznego po zmianach. Tak bardzo wysoki 

procent wykonania planu świadczy o tym ,iż budżet gminy Wąsosz w zakresie planowanych dochodów 

został skonstruowany realnie. Analizując strukturę zrealizowanych dochodów w 2021r członkowie 

komisji zwrócili uwagę na fakt , iż w strukturze uzyskanych dochodów subwencje stanowiły 20% ogółu 

dochodów, dotacje na zadania zlecone 22%, dochody własne 29% ogółu dochodów zaś udziały w 

podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych 12% ogółu zrealizowanych dochodów. Dochody 

majątkowe w kwocie 8.391.390,21 zł  stanowiły 16.00 % ogółu zrealizowanych przez gminę dochodów, 

pełniąc tym samym rolę dodatkowego źródła zasilania budżetu gminy, pozwalającym na realizację 

dodatkowych zadań. Dodatkowo dokonano sprzedaży mienia komunalnego tj.  16 lokali mieszkalnych, 

1 działki zabudowanej na cele użytkowe i 9 działek niezabudowanych,  osiągając dochód na poziomie 

233 534,53 zł . W 2021 r. dokonano również sprzedaży zbędnych składników majątkowych to jest: 

koparki wieloczerpakowej, torowiska dźwigowego typu szyna oraz samochodu pożarniczego marki 

Lublin - Żuk na kwotę 15.530,00 zł.  Dokonując oceny stopnia realizacji dochodów własnych gminy 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała szczegółowo strukturę zaległości podatkowych i innych dochodów 

cywilnoprawnych. W 2021 r wystawiono 1285 upomnień z tytułu nieterminowych wpłat należności 

podatkowych i wystawiono 22 tytuły wykonawcze, a z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wystawiono 1133 upomnienia i 20 tytułów komorniczych. 

     Podjęte działania windykacyjne stanowczo wpłynęły na poziom zaległości i tym samym na stopień 

realizacji dochodów własnych gminy. Z drugiej jednak strony na poziom realizacji dochodów gminy 

wpływają także obniżenia górnych stawek podatków i opłat których wysokość uchwala Rada Miejska 

Wąsosza jednakże członkowie Komisji zwrócili uwagę, iż stawki podatkowe zostały ustalone realnie 

biorąc pod uwagę warunki społeczno- gospodarcze mieszkańców gminy Wąsosz. 

      Komisja Rewizyjna przeanalizowała celowość dokonanych wydatków w gminie Wąsosz za 2021 r, 

oraz omówiła przeprowadzone inwestycje. Wydatki budżetu  gminy Wąsosz zatwierdzone uchwałą 

Rady Miejskiej Wąsosz Nr XXVIII/195/20 w kwocie 40.514.813,60 zł zostały w trakcie roku zwiększone 

do kwoty 52.885.601,85 zł. Zmiany planów wydatków były następstwem dostosowania ich do 

zmieniających się dochodów budżetowych oraz faktycznych potrzeb, natomiast podstawą zmian w 

trybie ich przemieszczeń pomiędzy działami i rozdziałami bądź paragrafami klasyfikacji budżetowej 

stanowiły okresowe analizy przebiegu ich faktycznej realizacji. Ostatecznie wydatki budżetowe gminy 

Wąsosz zrealizowane w 2021r. zamknęły się kwotą 45.761.244,95 zł stanowiąc 86,53% planu rocznego 

po zmianach. W strukturze wydatków budżetowych zrealizowanych w 2021r. wydatki bieżące 

stanowiły 97,32% wykonania budżetu. Z kolei wydatki majątkowe charakteryzowały się 57,03% 

poziomem wykonania i stanowiły 20,00% ogółu wydatków.  Analizując strukturę zrealizowanych 

wydatków niezmiennie  najwyższy udział miały wydatki poniesione głównie na zadania w zakresie 

oświaty i wychowania bo aż 25.26% ,rodziny - 22,77% ogółu poniesionych wydatków oraz administracji 

publicznej - 9,78% .Znaczący udział w strukturze zrealizowanych wydatków, miały wydatki w zakresie 

gospodarki komunalnej i ochrony środowiska a także pomocy społecznej. 

       Oceniając stopień realizacji wydatków w 2021r. Komisja Rewizyjna zwróciła swoją uwagę na 

wydatki inwestycyjne. A zatem na wydatki majątkowe związane z realizacją zadań inwestycyjnych w 
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budżecie gmina Wąsosz zaplanowała kwotę 15.175.058,28 zł  z czego wydatkowano kwotę 

9.059.757,60 zł co stanowi 59,70% wykonania planu. 

      Komisja przeanalizowała wszystkie zrealizowane w 2021r zadania inwestycyjne pod katem 

celowości i gospodarności w wydatkowaniu środków publicznych. W wyniku tej analizy stwierdzono, 

że sfinansowane zadania są celowe i zrealizowane  zgodnie z obowiązującymi uregulowaniami i 

przepisami. W ramach przeprowadzonych inwestycji ważnymi dla społeczności gminnej są inwestycje 

drogowe w których zrealizowano: przebudowę odcinka drogi gminnej w miejscowości Ługi, 

Baranowice, Wiklina, Kowalowo - Baranowice ,Kowalowo - Czeladź a także budowy odcinka drogi 

gminnej w miejscowości Wąsosz. Budowa oświetlenia ulicznego drogi na cmentarz, ścieżki w kierunku 

Rawicza czy też zamontowanie kolektorów słonecznych na ulicy Chabrowej ,  przyczyniły się do 

polepszenia warunków bytowych mieszkańców gminy . Przyłącza kanalizacji deszczowej dla 

odwodnienia ul. Nowej w Wąsoszu, to również ważna inwestycja dla mieszkańców gminy. Inwestycje 

dotycząca rozbudowy budynku świetlicy wiejskiej w Rudnej Małej o część gospodarczo - socjalną z 

pewnością przyczyniła się do poprawy warunków społeczno- kulturalnych mieszkańców gminy Wąsosz. 

Bardzo ważną inwestycją dla społeczności naszej gminy jest utworzenie płatnych miejsc parkingowych 

przy Placu Wolności w miejscowości Wąsosz. Łączna kwota inwestycji wyniosła: 56.769.33 zł. Z 

Funduszu Sołeckiego 2021 r powstały dwie inwestycje: altana drewniana w Bełczu Górnym oraz 

budowa szamba przy świetlicy w Lubielu. 

        Komisja Rewizyjna popiera kontynuację programu stypendialnego dla uczniów oraz lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu gminy Wąsosz. Pozostałe 

zadania inwestycyjne przeprowadzone na terenie gminy Wąsosz, także znalazły uznanie w ocenie 

Komisji , a potrzeby ich realizacji podyktowane były występującymi  problemami wynikającymi z 

konieczności bądź to usprawnienia funkcjonowania jednostek podległych gminie i poprawie stopnia 

realizowanych przez nich zadań bądź też z konieczności naprawy i remontu mienia celem polepszenia 

życia lokalnej społeczności i wizerunku naszej gminy. Dokonując oceny przeprowadzonych inwestycji 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała również źródła sfinansowania poszczególnych zadań zwracając 

szczególną uwagę na uzyskane przez gminę dofinansowania i otrzymane dotacje pozyskane w ramach 

umów z poszczególnymi podmiotami szczebla wojewódzkiego i krajowego. 

       Komisja Rewizyjna  sprawdziła stan należności i zobowiązań gminy Wąsosz w 2021r. oraz zapoznała 

się ze stanem mienia komunalnego. Analizując stan zobowiązań gminy komisja  omówiła poszczególne 

zobowiązania jednostek organizacyjnych w podziale na rozdziały klasyfikacji budżetowej. Ponadto 

komisja zapoznała się ze składnikami majątkowymi gminy Wąsosz. W 2021 r. pod zarządem instytucji 

Przedsiębiorstwo Wodno-Kanalizacyjne w Wąsoszu było149  lokali mieszkalnych usytułowanych w 63 

budynkach mieszkalnych, 44 budynki gospodarcze i 9 lokali użytkowych. 

     Podsumowując całość gospodarki finansowej gminy Wąsosz w 2021 r, członkowie Komisji 

Rewizyjnej pozytywnie ocenili jej realizację pod kontem legalności, celowości i gospodarności. Nie 

stwierdzono wydatkowania środków bez planu bądź niezgodnie z realizacją zadań nałożonych na 

gminę ustawą o samorządzie gminnym. Nie stwierdzono wystąpienia zobowiązań wymagalnych. 

Realizacja dochodów i wydatków spowodowała dodatni wynik budżetowy  w kwocie 6.030.157,32 zł. 

     Dodatkowo przez cały 2021 r Rada Miejska Wąsosza nadzorowała wykonanie  budżetu gminy oraz 

kierunki wydatkowania środków publicznych podejmując stosowne uchwały, a Komisja Rewizyjna 
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zgodnie z przyjętym planem pracy przeprowadziła kontrolę  w podległych jednostkach organizacyjnych 

gminy.  

      Ustalenia Końcowe: Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Wąsosza tylko w 6 osobowym  składzie 

Maślejak Jolanta, Aleksandrowicz Eryk, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Szyjka 

Robert odbyła 2 posiedzenia komisji w wyniku, których wydała pozytywną opinię na temat 

sprawozdania finansowego, sprawozdania  z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2021 r i 

sformułowała wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąsosza. Wniosek został przez 6 

członków Komisji Rewizyjnej przegłosowany na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2022r.- 5 głosami 

„za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” i został potwierdzony podpisami. 

                                                                  Wniosek Komisji Rewizyjnej to załącznik nr 12. 

Następnie Pan Wiesław Stolicki – odczytał uchwałę Nr IV/47 /2022r  Składu Orzekającego RIO we 

Wrocławiu z dnia 4 maja 2022r. w sprawie opinii o przedłożonym  wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Wąsosza za 2021r.  Skład Orzekający RIO we 

Wrocławiu wydał pozytywną opinię o wniosku Komisji  Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Burmistrza Wąsosza za 2021r. 

                                                                           Uchwała RIO – stanowi załącznik nr 13. 

d) dyskusja 

Pan Przewodniczący Rady – otwieram dyskusję . 

Radny Jacek Chorostkowski –  cyt. „w sprawie sprawozdania finansowego to powiem  tak ,że to jest 

ukłon w kierunku  p. skarbnik, bo to jest absolutorium dla p. skarbnik. Tak to jest sprawozdanie, które 

ona zrealizowała, przypilnowała, zarządziła, przypilnowała by burmistrz nie popełnił błędu no i bardzo 

dobrze, że to tak jest. Burmistrz przedstawia sprawy pozytywne bo tak powinno być i Burmistrz 

połączył rok 2021,2022 i 2023, a sprawa dotyczy roku 2021.Sam pan burmistrz wspomniał, że nam się 

gmina wyludnia .Mieszkańcy uciekają, uciekają tam gdzie są tereny inwestycyjne, gdzie można kupić 

mieszkania, gdzie można się budować. My generalnie dalej jak mantrę powtarzam nie 

przygotowujemy takich terenów w odpowiedniej ilości, nie mamy ciekawych terenów, nie mamy 

mieszkań nowych tak jak pan systematycznie powtarza mamy mieszkania 70 letnie albo starsze. Nie 

widzę tutaj żeby pan jakoś tutaj działał może będziemy coś budować wspólnie z innymi gminami. 

Mówiliśmy dzisiaj o braku ścieżek rowerowych gdzie przynależność do Stowarzyszeń mamy, ale tych  

ścieżek nie ma. Ścieżki, które mieliśmy budować, a nie pobudowaliśmy i wątpię żeby coś przez rok 

pobudować, a chciałbym bardzo . Pewnie zdziwię się jak sala gimnastyczna będzie w Czarnoborsku. 

Panie Burmistrzu z całym szacunkiem w poprzednim roku pan zrobił skok na kasę na swoją pensję . 

Jesteśmy gminą  siedmiotysięczną i  pan poszedł po maksie, nie wiem czy pan zdaje sobie sprawę, że 

każdy mieszkaniec musi się zrzucać miesięcznie  po 2,75 zł  na pana pensje i to jest bardzo dużo. 

Byłem przeciwko i jestem przeciwko temu żeby w tak małej gminie tak było.”  

 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza-wypominanie pensji tutaj jest zupełnie bez sensu bo to 

nie ja tą pensję sobie przyznawałem tylko państwo radni mi przyznali. To nie ja zrobiłem skok na 

kasę. Ja też mógłbym panu wiele rzeczy po wypominać , których nie powinien pan robić a pan robi, 

ale przemilczę to bo to jest taka sesja . Chciałem jeszcze raz podziękować za współpracę  państwu 

radnym , obecnym  na sesji, sołtysom. Drzwi  do mnie zawsze otwarte , zapraszam myślę, że razem 

możemy więcej i nie różnijmy się bo to nie ma najmniejszego sensu. 
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Ze względu na brak chętnych w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego  wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2021 r. 

Pan Przewodniczący Rady – Odczytam projekt uchwały . 
Przystąpiono do głosowania  w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminy Wąsosz za 2021 rok.” 
 

Na sali obecnych było 13 radnych. 

                                                                          Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 14 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę Nr XLII/300/22 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2021r. –  13 głosami 

„za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak 

D., Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.),, 0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących się” 

                                                                        Uchwała Nr XLII/300/22 stanowi zał. nr 15. 

  

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2021r.  

Pan Przewodniczący Rady – odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Wąsosza za 2021r. i poddał pod głosowanie Rady. 

                                                                            Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 16. 

Obecnych było 13 radnych. Głosowało 13 radnych. 

Rada  Miejska Wąsosza 12 głosami „za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Czaja R., Dąbek E., Golba 

E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) , 0 „przeciw” i 1 

„wstrzymującym się”( J. Chorostkowski)  podjęła uchwałę Nr XLII/301/22 w sprawie  udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Wąsosza za 2021r.                               

                                                                             Uchwała Nr XLII/301/22 stanowi zał. nr 17. 

Pan Burmistrz „ Wszystkim bardzo dziękuję za współpracę”. 

Wręczenie kwiatów  Burmistrzowi przez Jolantę Maślejak - przewodniczącą Komisji Rewizyjnej wraz z 

p. Wiesławem Stolickim Przewodniczącym Rady , dyrektorów szkół i  dyrektora Zespołu Placówek 

Kultury w Wąsoszu. 

Przerwa  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego przy 

drodze powiatowej w miejscowości Cieszkowice.  

Głos zabrał pan Marcin Koziński sekretarza gminy” Panie Przewodniczący Szanowna Rado, Szanowni 

Państwo. Takie pytanie do pana przewodniczącego, czy mogę od razu omówić kolejny, projekt 

uchwały rzeczywiście są tożsame sprawy. Obie uchwały dotyczą wstępnej lokalizacji nowego 
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przystanku komunikacyjnego przy drodze powiatowej w miejscowości Cieszkowice ,druga 

miejscowości Baranowice. Proszę Państwa, mieszkańcy wnioskowali o to, żeby te przystanki nowe 

zlokalizować przy drogach powiatowych. W przypadku miejscowości Cieszkowice jest to przy 

budynkach tak zwanych Cieszkowicach Małych jest to na trasie między Wąsoszem, a Rudną Wielką, 

natomiast w miejscowości Baranowice jest to przy pierwszych budynkach od strony Wąsosza po 

lewej stronie przed wjazdem do Baranowic. Jak mówiłem wnioski mieszkańców państwu 

przedkładamy projekt uchwały w tym zakresie i w przypadku podjęcia uchwały będą już czynności 

administracyjne z naszej strony w celu ustalenia tam przystanku fizycznie przez powiat górowski. 

Dziękuję.” 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna.  

Dyskusji nie było . 

Nastąpiło głosowanie nad projektem uchwały. 

                                                                                                 Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 18 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLII/302/22 w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego przy drodze powiatowej w miejscowości Cieszkowice 13 głosami "za" 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak D., 

Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 przeciw i 0  wstrzymujących. 

                                                                                                            Uchwała Nr XLII/302/22 to zał. nr 19 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie występny lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego przy 

drodze powiatowej w miejscowości Baranowice.  

Ten projekt już został omówiony w poprzednim punkcie porządku obrad. . 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna. 

Dyskusji nie było . 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały . 

                                                                                                        Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 20 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLII/303/22 w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego przy drodze powiatowej w miejscowości  Baranowice 13 głosami "za" 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak D., 

Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 przeciw i 0  wstrzymujących. 

                                                                                                            Uchwała Nr XLII/303/22 to zał. nr 19 

 

12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzenia 

ścieków na terenie gminy Wąsosz realizowanego przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 

Wąsosz spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  omówienie tego projektu 
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Marcin Koziński sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały. Cyt.” Panie Przewodniczący, Szanowna 

Rado, Szanowni Państwo  w zastępstwie przedstawicieli spółki  pragnę państwu przedstawić uchwałę 

w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków i w październiku 

zeszłego roku państwo radni uchwałą przyjęli intencję dopłaty do ścieków, które są odprowadzane? 

Zbiorowy system odprowadzania ścieków  w wysokości 2 złotych netto i ta uchwała miała się 

skonsumować w momencie, gdy zostaną zatwierdzone taryfy na wodę i ścieki przez organ 

regulacyjny, czyli Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Te taryfy zostały zatwierdzone 

decyzją dnia 14 kwietnia 2022 roku. W związku z powyższym przedstawiamy państwu projekt 

uchwały o ustaleniu dopłat do taryf ale, przy czym zaznaczam do odprowadzania ścieków i 

proponujemy, aby w ślad za uchwałą intencyjną dopłata wynosiła 2 złote netto do jednego 1m 3 

ścieków odprowadzanych siecią kanalizacyjną z terenu gminy Wąsosz. Dwa złote netto, czyli dwa 

złote szesnaście groszy brutto, bo tam jest 8 procentowy VAT i teraz chciałbym zaznaczyć mocno, że 

analizowaliśmy tą sprawę czy można również dopłacać do ścieków, które są odprowadzane 

systemem transportu asenizacyjnego. Przepisy prawa nie dopuszczają takiej możliwości można tylko  

dopłacać tylko i wyłącznie do ścieków, które są sprowadzane system zbiorowym, czyli siecią 

kanalizacyjną. I od razu podam nowe stawki, jakie będą obowiązywały. Teraz tak w  przypadku wody 

do tej pory było mówię o stawkach brutto w przypadku wody było 4,59  zł , a będzie 5,04  zł w 

przypadku ścieków było 6,24 złotych będzie 9,29 zł odjąć 2,16 zł  to wychodzi 7,13 zł ,ale dla tych 

mieszkańców którzy są podłączeni do sieci kanalizacji sanitarnej natomiast dla mieszkańców którzy 

posiadają szamba będzie stawka w wysokości 9,29 zł brutto za 1 m3 ścieków. Dziękuję. „ 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna . 

 Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski -  cyt”Panie sekretarzu,  powiem tak dyskutowaliśmy na Komisji i 

najzwyczajniej w świecie w jakiś sposób znowu dzielimy na lepszych i gorszych ci co dostaną jakieś 

dotacje, ci co nie dostaną. W poprzednich latach u nas również funkcjonowały uchwały mówiące o 

dopłacie do jednego metra sześciennego i to przez kilkanaście lat one obowiązywały. Jakoś to się 

kręciło, że każdy metr sześcienny, który był, który trafił do oczyszczalni można było dofinansować. Ja 

wiem, że dla zakładu to są dodatkowe pieniądze i zdjęcie takiego tam ciężaru z mieszkańców. Ja nie 

wiem czy jest kwestia tutaj rozgraniczenia takiego że ci co wożą beczką i mają podpisaną umowę no 

to oni są na stałe związani w jakiś sposób z tym zakładem  no załóżmy, że wolne elektrony, które 

sobie chcą gdzieś tam wywozić no to tej dotacji wtenczas się godzą i tej dotacji nie dostają. Tak czy 

owak zwracam uwagę, ale zaczynam zauważać takie różne różnicowanie naszych mieszkańców. 

Zaczęło się to od podatku transportowego. Środki transportowe jedne osoby dostały wielki upust, 

drugie wcale nie dostały. W tej chwili wracamy do kanalizacji ci co mają kanalizację to dostaną  

dotację ci co nie mają a chcieliby mieć kanalizację nie mogą z tego skorzystać, więc sądzę i uważam, 

że jeżeli w poprzednich latach funkcjonowały takie uchwały, trzeba mieć jakąś odwagę spróbować 

jakiegoś rozwiązania, nawet jeżeli będzie to zakwestionowane przez Regionalną Izbę czy tam 

powiedzmy sobie przez nadzór prawny, bo to akurat nie mam rozeznania, bo to dotyczy pieniędzy, 

więc czy to Regionalna Izba czy nadzór prawny będzie to przeglądał? To warto poczynić takie kroki, 

żeby wszystkich mieszkańców traktować jednakowo nie różnicować, bo niestety to różnicowanie 

zaczyna być  coraz w większym stopniu  zauważalne. 

Marcin Koziński sekretarza gminy-  Jeżeli chodzi o kwestię zróżnicowania, to musimy zawsze patrzeć 

na to w taki sposób, że ten problem różnicowania wprowadza centralny ustawodawca nie gmina. My 

opieramy się w obrębie przepisów prawa, które musimy wykonać i na podstawie, których państwu 

przedstawiamy  projekty uchwał, które to państwo co podejmujecie tam, gdzie jest jakaś możliwość 

wykonania pewnych czynności te wykonujemy tam, gdzie takiej możliwości nie ma no to tego nie 
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wykonujemy, bo to byłoby niezgodne z prawem. Musimy działać wszyscy w obrębie i w granicach 

przepisów prawa powszechnie obowiązującego w tym kraju. W kwestii dopłat chciałbym zaznaczyć 

wyraźnie, że taryfa za ścieki, które są odprowadzane system zbiorowym jest obliczana na podstawie 

na zasadzie przepisów ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków natomiast, kwestia wywożenia ścieków z szamb nie podlega pod te przepisy, tylko podlega 

pod przepisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Ustawa o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę dopuszcza możliwość dopłat, ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminie nie dopuszcza takiej możliwości. To jest pierwsza kwestia, druga kwestia jest taka, że to co 

pan radny mówił o tym, że kilkanaście lat temu obowiązywały dopłaty, tak obowiązywały, ale w 

granicach formy prawnej, w której działa podmiot odbierający oczyszczające ścieki. Wtedy był to 

zakład budżetowy jak najbardziej bo jednostka budżetowa gminy mogła takie dopłaty robić w obrębie 

budżetu gminy, natomiast spółka jest podmiotem całkowicie odrębnym który rządzi się własnym 

budżetem i całkowicie innymi przepisami prawa i tam dopłat nie można zrobić tak łatwo, jak to 

można było zrobić w przypadku zakładu budżetowego. Więc to są te kwestię , które nas ograniczają. 

Państwa ograniczają czy różnicują, no wiele jest przepisów takich, które różnicują i do których się  w 

żaden sposób nie odnosimy tak no,  nie należy tego odbierać jako dyskryminację musimy działać w 

granicach prawa. 

Radny Rapior Andrzej – Mieszkańcy z za Baryczy upominają się o kanalizację i będą pokrzywdzeni? 

Ale wszyscy będą pokrzywdzeni. Cała wieś będzie pokrzywdzona pomimo tego, że chcą ludzie 

kanalizacji. 

Pan Marcin Koziński - Kwestia  sieci kanalizacyjnej za Baryczą jest wprost ściśle związana ze  

skanalizowaniem dalszej części miejscowości, czyli miejscowości Kowalowo, miejscowości Czeladź 

Wielka, miejscowości Chocieborowice. W programie gospodarki wodno – ściekowej, który był 

przyjmowany bodajże w dwa 2015 roku jest to również wyjaśnione, że nie sposób tego tak prosto w 

tym momencie zrobić, gdyż byłoby to niewspółmiernie drogie, ponieważ musi być przekroczenie rzeki 

Barycz i to w dwóch miejscach. Tak wynika z koncepcji, którą mamy, którą widzieliśmy, którą 

projektant opracowywał tworząc poszczególne etapy kanalizacji. Program gospodarki wodno- 

ściekowej zakłada kanalizowanie najpierw miejscowości na Północ od miasta Wąsosza, Goli, Górki 

potem miejscowości Bełcz Mały, Czeladź Wielka, Kowalowo i właśnie miasta Wąsosza za rzeką 

Barycz. Musimy też się opierać na zasadzie patrząc na geografię naszej gminy. 

Pan Burmistrz - Miałem się oczywiście nie włączać, ale taka jedna tylko uwaga, bo jeżeli byśmy 

zderzyli wskazanie wodomierza, a to co trafia do oczyszczalni z szamba, to per saldo to jakbyśmy byli, 

czyli to mieszkańcy w Wąsoszu płacą więcej za ścieki niż mieszkańcy, którzy wywożą szamba. 

Możemy to porównać na przykładzie stu przypadkowo wybranych. Ja się podejmuje takiej analizy.  

Radny Chorostkowski Jacek - Panie burmistrzu proszę o żadnych patologiach my nie rozmawiamy, my 

tylko rozmawiamy o rzeczach, które są normalne logiczne .Nie, nie mówimy o żadnych kradzieżach, 

nie mówimy o żadnym wywożeniu szamb gdzieś tam Żmigród, Rawicz i tak dalej mówimy o 

normalnie funkcjonującej firmie. Jeżeli  są mieszkańcy mojego okręgu, którzy podpisali umowę z tym 

zakładem i są związane z tym zakładem i chcą odstawiać nieczystości do tego zakładu i jeżeli mają 

tych nieczystości, załóżmy 10 kubików co drugi miesiąc to jest dwa złote to jest dwadzieścia złotych 

Wychodzi na to, że sześć razy szambo w ciągu roku jest opróżniane to jest sto dwadzieścia złotych to 

jest trzy czwarte jednego za darmo w prezencie. Pytam się dlaczego oni mają być w jakiś sposób no 

dyskryminowani. Może podejmijmy jakiś trud, trud nie wiem jakieś rozwiązanie, ryzyko na prawdę, 

co nam szkodzi podjąć jakąś uchwałę sensowną oczywiście jeżeli zostanie nawet przez sąd 

administracyjny uchylona, czy coś się stanie, nie podjęliśmy próby ratowania interesów naszych 

mieszkańców. 
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Pan Burmistrz - Ale to są przepisy. Nie możemy robić tak, że na przykład oczywiście możemy wszyscy 

jeździć pijani, chociaż nie można do czasu aż nas ktoś złapie. Nie, no taka retoryka. 

 

Radny Szyjka Robert- Sami głosowaliśmy nad uchwałą, która uniemożliwia mieszkańcom Czeladzi 

wybudowania szamb z dotacji. Teraz praktycznie można powiedzieć, że my straciliśmy podwójnie, bo 

do chwili braku kanalizacji nie możemy skorzystać z programów dofinansowania do przydomowych 

oczyszczalni ścieków, bo po prostu żeśmy tą uchwałą zablokowali, także ja myślę, że w jak najbliższym 

czasie gmina przynajmniej się stara, żeby ta kanalizacja była dociągnięta do wszystkich miejscowości 

nie tylko do tych, które są pozbawione na dzień dzisiejszy , ale też nie uważam, żebyśmy mogli dzisiaj 

głosować nad uchwałą, która jest sprzeczna z ustawą. Także to tego nie rozumie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                                        Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 21 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLII/304/22 w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Wąsosz, realizowanego przez 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Wąsosz spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 12 

głosami "za" (Aleksandrowicz E., Biernacki W.,  Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak D., 

Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 przeciw i 1  wstrzymujący się ( 

Chorostkowski J.). 

                                                                                                            Uchwała Nr XLII/304/22 to zał. nr 22 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę nr XXVII/169/09 z dnia 19 lutego 2009r.  w sprawie 

zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pobiel.  

P. Marcin Koziński- sekretarz gmin przedstawił projekt uchwały. Cyt. „ Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, Szanowni Państwo oczywiście na wstępie od razu autopoprawka zgłoszona przez 

burmistrza w samej treści uchwały  w paragrafie pierwszym Plan odnowy miejscowości Rudna 

Wielka, a powinno być oczywiście Pobiel. W 2009 roku został przyjęty Plan odnowy miejscowości 

Pobiel w jakimś tam stopniu się zdezaktualizował. Część rzeczy została wykonana. Plan odnowy 

miejscowości to jest dokument taki, który ma strategiczne znaczenie  jest takim bardzo, bardzo 

lokalnym dla danej miejscowości ograniczonym, co umożliwia pozyskiwanie środków finansowych czy 

przedstawia inwestycje, które można byłoby zrealizować na terenie danej miejscowości, pozyskać 

środki finansowe i dodatkowe punkty z tego tytułu mieć, że taki dokument jest sporządzony. Sytuacja 

tutaj jest teraz taka, że Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego w ramach programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich ogłosił konkurs na dofinansowanie przez siebie zakresu gospodarki 

wodno ściekowej. Nasza spółka złożyła tam wniosek, bo to jest akurat taki program, w którym spółka 

może składać wnioski, złożyła wniosek o budowę wodociągu w miejscowości Pobiel i, żeby 

dodatkowe punkty zdobyć, mieć większą szansę na to, że to środki finansowe można będzie 

pozyskać, zaszła konieczność bardzo nagła, żeby program czy Plan odnowy miejscowości Pobiel 

zaktualizować, więc ten plan nowy miejscowości został zaktualizowany o przedsięwzięcia, które już 

zostały wykonane, które zostały z tego planu odnowy miejscowości wykreślone : utwardzanie placu 

przy świetlicy, tam był remont częściowy świetlicy natomiast nowe przedsięwzięcie wprowadzono 
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budowa sieci wodociągowej z kosztami realizacji, okresem realizacji , który w przypadku podjęcia 

przez państwa uchwały będzie skutkował tym, że będą dodatkowe punkty dla wniosku złożonego 

przez spółkę. Natomiast my oczywiście tutaj, apel od razu i do pani sołtys i do pana radnego, że 

wyrażamy gotowość do tego żeby mieszkańcy ocenili, czy te przedsięwzięcia mieszkańcom odpadają, 

czy chcą może coś jeszcze dodać, jeżeli tylko mieszkańcy będą chcieli, to wtedy przygotujemy 

oczywiście projekt uchwały, projekt miejscowości, zmieniony jeszcze zaktualizowany, rozszerzony i 

państwu radnym również przedstawimy po przyjęciu przez mieszkańców aktualizacji tego dokumentu 

do uchwalenia na tą chwilę tak to państwu radnym przedstawiamy. Mówię z tego tytułu dodatkowe 

punkty do złożonego  wniosku o dofinansowanie złożonego przez spółkę. Dziękuję. „ 

 Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest  pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania. 

                                                                                             Protokół z  głosowania stanowi zał. nr 23 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLII/ 305/22 zmieniającą uchwałę nr XXVII/169/09 

z dnia 19 lutego 2009r.  w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pobiel 13 głosami 

„za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Golba E., Maślejak J., 

Ptak D., Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), przeciw, wstrzymujących się nie było.  

                                                                                        Uchwała Nr XLII/305/22 to zał. nr 24 

 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022r. 

Pani Jadwiga Rodzewicz skarbnik gminy- omówiła przedmiotowy projekt .Cyt” Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Szanowni Goście. Proponujemy zwiększenie budżetu gminy o kwotę dziewięćset 

trzydzieści osiem tysięcy trzysta trzydzieści cztery złotych pięćdziesiąt trzy grosze i zmiany te wynikają 

z następujących wniosków: otrzymaliśmy informację z Ministerstwa Finansów, że została zwiększona 

nam część oświatowa subwencji ogólnej o kwotę prawie 175.000 zł  z przeznaczeniem na podwyżki 

dla nauczycieli. I tak też po stronie wydatków, zgodnie ze złożonymi zapotrzebowaniami, te środki 

zostały rozdzielone. Również informacja od wojewody dolnośląskiego o przyznaniu dotacji na 

realizację świadczeń wychowawczych jest  to ostatni miesiąc, kiedy świadczenia  te realizujemy  w 

gminie, ponieważ od miesiąca czerwca będą realizowane przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych, jest 

to kwota 226 tysięcy. Na wydatki związane z kartą dużej rodziny otrzymaliśmy dotację w kwocie 117 

złotych. W ramach funduszy pomocowych utworzonych na podstawie ustawy o pomocy uchodźcom z 

Ukrainy, wprowadzamy do budżetu kwotę 268. 527 złotych przeznaczeniem zarówno na to wydatki, 

które realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej, Szkoły czyli dokształcanie, dowożenie uczniów do szkół i 

środki na wypłatę zgodnie z wnioskami złożonymi przez osoby, które utrzymują tych uchodźców z 

Ukrainy. Te wypłaty są realizowane dzisiaj. Zarówno do szkół poszły przelewy, jak i tutaj do OPS-u i 

również dla osób fizycznych. Dzisiaj te przelewy po sesji wyjdą i tutaj również otrzymaliśmy środki na 

refundację wydatków związanych z nadaniem numerów PESEL dla tych osób  i realizacją zdjęć do 

dowodów i numer PESEL, i te wnioski te środki otrzymujemy na podstawie wniosków, które składają 

zarówno pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej tutaj pracownicy Urzędu. Pan burmistrz wspominał 

w swojej informacji o tym, że otrzymaliśmy dofinansowanie z LGD na zadanie pod nazwą rowerowy 

zaułek zagospodarowanie terenu miejskiego  w Wąsoszu. Jest to 82 .573 po stronie wydatków jest to 
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koszt  130.000 Na remont świetlicy w Cieszkowicach w ramach odnowy wsi dolnośląskiej prawie 

40.000 również z Powiatowym Urzędem Pracy w Górze podpisaliśmy umowę na realizację projektu 

aktywizacji osób trzydzieści plus w powiecie górowskim w 2022 roku. Jest to kwota 7.000 po stronie 

wydatków zarówno wkład własny i ten zabezpieczamy w kwocie prawie 32.000. Również zwiększamy 

dochody własne ze sprzedaży mienia w kwocie 90.000., z wpływów z części opłaty za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych tak zwanych małpek 22.000  jest to realizowane w dwóch transzach. 

Po raz pierwszy dostaliśmy te środki w ubiegłym roku w  sierpniu i była ta kwota 13.000 więc w tym 

roku jeszcze też  ponieważ to się odbywa przez jeden wyznaczony urząd  skarbowy, urząd w 

Bydgoszczy, który przesyła te środki do wszystkich gmin z terenu Polski, więc takie środki jeszcze 

otrzymamy. Drugą transzę wrzesień, sierpień, wrzesień bieżącego roku. I wpływy z różnych 

dochodów otrzymaliśmy środki ZUS do końca tego miesiąca miały być wypłacone na dzieci, które 

uczęszczają do żłobka. My otrzymaliśmy na 9 osób 200 złotych i zobaczymy, jak to będzie 

realizowane? Dzisiaj ma pojawić się informacja na stronach ZUS - owskich przez ZUS. Również ma 

dotrzeć do nas i tutaj do klubu dziecięcego czy ta informacja dotrze do godziny 15.00 nie było jej 

jeszcze rano, więc zobaczymy, jak to jest realizowane, ponieważ jest tylko przelew gdzie jest imię i 

nazwisko osoby składającej wniosek i kwota i nic więcej z tego nie wynika. No i dokonujemy zmiany w 

planie wydatków na wnioski poszczególnych kierowników polegające na przesunięciu pomiędzy 

paragrafami z rolnictwa i łowiectwa przesuwamy na transport i łączność tak naprawdę z melioracji 

wodnych 45.000  zł  na wydatki bieżące związane z utrzymaniem dróg również zabezpieczone środki 

na wynagrodzenie w ramach umowy zlecenie dla osoby, która obsługuje nasz spływ kajakowy, czyli 

na wypożyczenie tych kajaków. I również ze stypendium, które mieliśmy zabezpieczone na takie 

dodatkowe stypendia punktowane przez burmistrza w zakresie sportu przeznaczamy przesuwa się 

tam było 5.000 zł  jest ich pięciu, 2-3 przesuwamy na wybitne osiągnięcia w zakresie nauki, czyli na 

oświatę. Dziękuję.” 

Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego wyraziła pozytywna opinię do proponowanych  

zmian budżetu. 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                Protokół z głosowania to zał. nr 25 

Głosowało 13 radnych.                                                                                                                                                                                                     

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLII/ 306/22  w  sprawie zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2022 rok , 13  głosami za (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., 

Dąbek E., Golba E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.),  , 

przeciw i wstrzymujących się nie było? 

                                                                                Uchwała Nr XLII/306/22 to zał. nr 26 

15.Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował ,że złożone oświadczenia majątkowe radnych oraz urzędników 

zostały przekazane do Urzędu Skarbowego w Górze. 

16.Wolne głosy i wnioski. 

Radny Aleksandrowicz Eryk - Panie Burmistrzu, ja mam tylko jedno krótkie pytanie, na jakim etapie 

jest sprawa wykupu tej pozostałej części świetlicy w Pobielu? 
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Pan Paweł Walkowiak – kier. Ref.Rolnictwa i Gospodarki Gruntami - Otóż jeżeli chodzi o wykup tego 

lokalu użytkowego, przylegającego do świetlicy w Pobielu dokumentacja została przygotowana. 

Przesłano właścicielowi do akceptacji i dopytuję już trzeci miesiąc i nie mam konta nie ma sygnatury 

pod dokumentem, więc czekamy tej woli właściciela. 

 

Radny - Rapior Andrzej - Takie zapytanie, żeby się przypomnieć tym Wodom Polskim o naszych 

rzekach , żeby nie było tak jak zeszłego roku, że koszenie nastąpiło  na koniec sierpnia, bo są już  

trawy bardzo wysokie. Druga sprawa  to niech wreszcie ktoś zrobi te kratki ściekowe porządnie na ul 

1-Maja  między posesjami 10  a 12 .Znowu ruchoma jest kratka jak przyjechała kontrola przyszli do 

mnie chciałem pokazać niewłaściwą pracę, stanęli w  kamizelkach i wszystkie samochody jak 

zobaczyli ich  w kamizelkach, tak jechały już  30-20/h . 

Pan Burmistrz – Dobrze, odpowiadając kratkę zgłosimy oczywiście ona już była zgłaszana i 

wielokrotnie  była poprawiana . Dzisiaj pójdzie zgłoszenie tam do zarządcy drogi, a jeżeli chodzi o 

Wody Polskie i koszenie rozmawiałem z kierownikami bo stan wody jest niski i o tym też 

rozmawiałem, ale o koszeniu również i  koszenie będzie nie wcześniej niż po sierpniu ze względu na 

to, że w tych trawach mogą zamieszkiwać różne zwierzęta, które mogą zostać zniszczone .Chodzę na 

ryby akurat i wiem przez jaką trawę trzeba się przedzierać, żeby do koryta rzeki dojść. No niestety 

taką odpowiedź uzyskałem, a jeżeli jeszcze o rzekach i o stanie wody, bo wszyscy Państwo widzicie 

jaka ta woda jest, praktycznie nie ma, no to powoli zaczynają spiętrzać, ale to się wiązało wszystko z 

rybą certą, która jest środowiskowa i śluzy na dole musiały w dolnym biegu być otwarte, żeby ryba 

spokojnie mogła odbyć tarło dlatego PZW czynił naciski akurat nie nasze, bo nasze koło tutaj bardziej 

podchodzi do tego w kierunku, żeby była woda niż żeby certa koniecznie dotarła do miejsca, gdzie ma 

dotrzeć, ale koło górowskie PZW, czy Strumyk czy Góra miasto oprócz tego Zarząd Okręgu cisną 

Wody Polskie, że mają być śluzy pootwierane i teraz może być sytuacja jak opadów nie będzie 

widzicie państwo co się dzieje, przecież to już jest wyschnięta rzeka jadąc przez Orlę to tam kamienie 

widać na samym dole także zobaczymy. Prosiłem  o interwencję tutaj pana z Zarządu w Krotoszynie  

pana Marcina Woźniaka będzie dzisiaj na śluzie w Pobielu na jazie akurat zamknięty ze względu na to, 

że piętrzą dla rolników, którzy mają pozwolenia wydane w górnym biegu rzeki.  Pan Marcin mówił, że 

przyjrzy się tutaj coś zadecydują, bo tu akurat mamy to nieszczęśliwe położenie, że Orlę do ujścia 

obsługuje Krotoszyn, Barycz do śluzy w  Czeladzi czy tam w Lechitowie obsługuje Trzebnica, a w 

dolnym biegu obsługuje Góra, także tak to wygląda i ze wszystkimi trzema panami jestem w 

kontakcie, ale oni muszą mieć sygnał jasny z kierownictwa z Leszna. Dziękuję „ 

17.Zamkniecie sesji . 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że  porządek obrad został wyczerpany i zamknął XLII  sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza. Podziękował za udział w sesji. 

 

Protokołowała : 

K.Szejnkienig 


